
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541 -300.

Szám: /2009.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő -testülete 2009. április 16-án megtartott ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint
illetékes munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő -testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, jelen van 16 fő képviselő.
A meghívóban 79., 80., 96. technikai számmal jelzett előterjesztéseket javasolja
napirendről. Zárt ülésEN javasolja tárgyalni a 93. technikai számmal jelzett
előterjesztést.
A Rendőrkapitányság beszámolóját először nyílt ülésen tárgyalják, majd pedig zárt
ülésen folytassák.

NAPIREND:

1., Zárszámadás a 2008. évi Költségvetés végrehajtásáról és rendelet -tervezet a
2008. évi pénzmaradvány elszámolásáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2.,  Rendelet-tervezet Komárom város 2009. évi Költségvetése I. negyedévi
módosításáról.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3.,  Rendelet-tervezet a közterület-használatáról és rendjéről szóló önkormányzati
rendelet módosításáról.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4., Beszámoló a Jókai Mór Gimnázium tevékenységéről.
Előadók: Zatykó János polgármester
              Szabóné dr. Mühlenkampf Erika igazgató

5., Tájékoztató Komárom város Önkormányzata és szervei 2008. évi ellenőrzési
programja végrehajtásáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

   Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző
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6., Komárom Város Önkormányzata 2008. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi
feladatai ellátásának értékelése.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

7., Komárom Város 2009. évre szóló városüzemeltetési szerződ ései előkészítése,
tájékoztató a tavaszi lomtalanítási, parkosítási, városszépítési munkák
előkészítéséről.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8.,  Az Önkormányzat és szervei 2009. évi kiemelt célj a meghatározása a
Polgármesteri Hivatal köztisztviselői teljesítménykövetelményei meghatározásához.
Előadók: Zatykó János polgármester

   Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

9., Intézkedési terv elfogadása a „Van mit tisztáznunk” várostakarítási progr am
tavaszi feladatai meghatározásához.
Előadó: Zatykó János polgármester

10., Komárom Város 2009. évi közbeszerzési terve meghatározása.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

11.,  A Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója  Komárom város közrend - és
közbiztonságáról 2008. évben.
Előadó: Dr. Forrai Zsolt alezredes, kapitányság -vezető

12. KOMTURIST- KOMÁROM Kft. Alapító Okirata módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester (Zárt ülés!)

13., Komárom Város Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága beszámolója Komárom
város 2008. évi tűzvédelmi helyzetéről.
Előadó:  Simon István tü. alezredes

14., A 2009. évi beruházások, felújítások ütemezési terve, - az önkormányzat likviditása
figyelembe vételével.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

15.,  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az ön kormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az  önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester

16.,  E g y e b e k.

a/ Komáromi Szociális Közalapítvány  támogatási kérelme
Előadó: Zatykó János polgármester

b/ A 2009. évi Komáromi napok végleges programjának jóváhagyása.
Előadó: Zatykó János polgármester
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c/ Komárom Város Önkormányzata 2009. évi Közfoglalkoztatási Terve.
Előadó: Zatykó János polgármester

d/ Monostori Erőd Nonprofit Kft. támogatás iránti kérelme pályázati önrészhez.
Előadó: Zatykó János polgármester

e/ Nemzeti Vágtán való részvétel lehetősége.
Előadó: Zatykó János polgármester

f/ Pályázat lehetőség sportlétesítmények fe lújítására
Előadó: Zatykó János polgármester

g/ Komárom Város Környezetvédelmi Programjának elfogadása
Előadó: Zatykó János polgármester

17., Kérdések, bejelentések.

- A Képviselő-testület a javasolt tárgysoroza tot 16 igen szavazattal elfogadja.

1., Napirendi pont: Zárszámadás a 2008. évi Költségvetés végrehajtásáról és
rendelet-tervezet a 2008. évi pénzmaradvány elszámolásáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta, a
napirendet tárgyalásra alkalmasnak tartották. A 2008. évi költségvetés stabilnak
ítélhető, sem működési, sem fe jlesztési hitel felvételre nem került sor. A bevétel
12.006 M Ft, kiadás 10.011 M Ft. A működési kiadás 60 %, a fejlesztési kiadás 40 %
volt. Az intézményeknél a felosztható pénzmaradvány 123.196 E Ft, összesen
56.778 M Ft elvonására tesznek javaslatot. Ér inti az elvonás a Gazdasági
Intézmények Hivatalát, a Csokonai Művelődési Központot, a Tűzoltóságot és az
Alapellátási Szolgálatot. Feladattal terhelt pénzmaradvány: 1.211.921 Ft. A
könyvvizsgáló az előterjesztést szakszerűnek tartotta, az uniós támogatások kal
megvalósuló beruházásokkal kapcsolatban és a nyertes pályázatokról szóló
kimutatásokkal kapcsolatban tesz észrevételt.
Kérdés, észrevétel nincs. Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 15 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
11/2009 ( IV.17.) számú önkormányzati
rendelete:

- Komárom Város 2008. évi költségvetése
égrehajtásáról.

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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2., Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom város 2009. évi Költségvetése I.
negyedévi módosításáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta, a
napirendet tárgyalásra alkalmasnak tartották. Az előterjesztés szerint a bevételi és
kiadási főösszeget 9.846 E Ft -tal kell emelni. A bevételi és kiadási főösszeg 6.982 M
Ft-ban kerül meghatározásra.
Kérdés, észrevétel nincs. Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 15 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi. 12. számú (IV.17.) önkormányz ati
rendelete:

- az önkormányzat 2009 évi
költségvetésének módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

3., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a közterület-használatáról és rendjéről szóló
önkormányzati rendelet módosításáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki, az Ügyrendi, a Pénzügyi Bizottság és a
Szőnyi Részönkormányzat is megtárgyalta. A bizottságok véleménye a kiegészítő
anyagban megtalálható.
A hivatal a bizottsági üléseken felvetett észrevételeket a rendelet -tervezetbe
beépítette. A rendeletet 2006. évben alkották, az elmúl t három év tapasztalatai
alapján aktualizálták. A szőnyi és monostori területeken a díjtételek 50 % -kal
alacsonyabbak, mint Komáromban.

Takács József: A közúti közlekedési szolgáltatáshoz használt járművek részére
három területet jelöltek ki. Szeretné, ha a Kőolaj utcát töröljék, mivel a terület közel
van a lakóházakhoz, itt van a biodízel üzem, az 1 -es számú főút és a vasútvonal is.
Javasolja, hogy a hivatal keressen másik területet a gépkocsik parkolására. Lakók is
kifogásolták a nagy zajt és a levegőszennyezettséget.

Zatykó János: Ugyanez volt a Szőnyi Részönkormányzat véleménye is.
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Győri István: A lakótelep egy üzemhez kapcsolódóan épült. Az üzem egyes része
még ma is üzemel. A kijelölt út a MOL telepre vezető út. Ezen kívül már csak a házak
között lehetne parkolni. A városba települt  cégek munkáját is segíteniük kell. Az
üzembe munkaidő után is érkeznek járművek. Ezek a gépkocsik az út két oldalán
várakoznak. Várakozás alatt zajt nem okoznak. Az itt működő cégek „barátságtalan”
lépésnek tekintenék, ha a parkolást itt megtiltanák.

Dr. Kerekes Tibor: Az Ügyrendi Bizottság ülésén is szó esett a Jókai téri árusításról.
A hivatal munkatársai elmondták, hogy a könyvárusítást a város lakói is igénylik.

Takács József: Nem azt szeretné, hogy a parkolást megszüntessék. Azok a
gépjárművek használják a területet, akik az itt található cégekhez jönnek.

Zatykó János: Ez a javaslat egy szigorú ellenőrzést feltételez.

Hornig Rudolfné: 2008. őszén került a Képviselő -testület elé egy olyan anyag, mely
szerint pályázni lehetne a város területén park oló teherautók elhelyezésére. Dr.
Konczer Erik képviselő úr ezt a fejlesztési lehetőséget akkor elutasította. A régi
kamionparkoló magánterület. Az Ipari Park területén a város jelöljön ki területet, ahol
a parkolást megoldhatnák. Pályázati lehetőség most van.

Dr. Konczer Erik: Az Ipari Park Eseti Bizottság tagjaként kérdezte meg az Ipari Park
vezetésének véleményét.

Horváth Gyula: A közterület használati díjaknál a sport, kulturális, politikai, egyházi
rendezvényeknél 50 Ft/m2/nap díjakat állapítanak m eg. A történelmi egyházak
körmenetére és a Komárom-Komárno Futásra is vonatkozik ez?

Zatykó János: A Közútkezelő Kht. az emlékcsata felvonulásért és a Komárom -
Komárno futásra is közterület használati díjat számláz.

Nagy Zoltán: Az alkalmi és mozgó árusítással kapcsolatban Dr. Kerekes Tibor
képviselő úr az Ügyrendi Bizottság ülésén a hivatal állásfoglalását elfogadta.
Személy szerint nem ilyen meggyőzhető. Az alkalmi árusok, a könyvkiadók 500
Ft/m2 összeget fizetnek naponta.  A virágbolt és a könyvesbolt az  év 365 napján
fizetnek rezsiköltséget, az alkalmazottak bérét, járulékait. Ezek az üzletek a
nevesebb ünnepekre várnak egész évben, de ilyenkor a „hasznot” a térre kitelepült
mozgó árusok fölözik le.

Dr. Mészáros Gyula: Valamilyen formában szabályozni k ell a nehézgépjárművek
parkolását. A Tesco környékén, a Bajcsy -Zsilinszky utca magánterület, olyan választ
adott a hivatal, hogy itt bárki parkolhat.
A Deák Ferenc utcai lakosok megkeresték egy levélben a hivatalt, melyben jelezték,
hogy a Deák F. u. – Dobó utca sarkán Fókusz-Transz Kft. telephelye található. A
tehergépkocsik és buszok forgalma elviselhetetlenül nagy, a járművek az utcán
parkolnak, nagy a zaj és a füst. A Deák F. u. 15. szám alatti épület fala  is
vélhetően a nagy forgalom miatt repedt meg . Kérik a lakók, hogy a Kft.
tevékenységét a lakók nyugalma érdekében ezen a területen korlátozzák.
A vállalkozónak és a családi házas övezetben lakóknak együtt kell élnie, nyilván
sikerül jó megoldást találni.



6

Zatykó János: A hivatal a probléma kezelésével és a helyes megoldás keresésével
jelenleg is foglalkozik.

Dr. Kerekes Tibor: Az Ügyrendi Bizottság ülésén elmondja, hogy a mozgó árusok a
területhasználati díjon kívül iparűzési adót is fizetnek. Ez elhangzott gondolatmenet
alapján az összes utcából k i lehetne tiltani a mozgó árusokat. Ha a könyvsátrat a
Szabadság térre helyeznék, akkor az olcsó könyvet keresők ide is eljönnének. Az
Igmándi és Klapka György útról az alkalmi árusokat kitiltották utcaképi szempontból.
Így ki lehetne zárni az árusokat a J ókai térről is, de nehéz lenne megmagyarázni,
hogy az őstermelők miért maradhatnak.

Sárai János: A kamionvezetők munkahelye a gépkocsi, amíg nem találnak számukra
elfogadható megoldást, addig engedjék meg, hogy val ahol megállhassanak a
városban. Mosdó és tisztálkodási lehetőséget is kellene biztosítani. A kamionvezetők
tevékenysége közvetetten a városlakókat is szolgálja.

Dr. Konczer Erik: Kultúra közvetítő eszközeinek alkalmazása 100 Ft/m2/nap
összegbe kerül. A kitelepülő könyvárus ezt a kedvezményes ára t fizeti?

Czita János: Az elmúlt hónapban lakossági fórumon felvetődött a könyvesbolt sorsa.
A Tescoban is bezárt a könyvesbolt. A Jók ai téri könyvesbolt tulajdonosa  is
gondolkodik a bérleti szerződés esetleges felmondásán. Sokan jelezték, hogy jó
lenne, ha megmaradna a könyvesbolt. Kérték a képviselők segítségét is. Januári
ülésen elhangzott, hogy ha a tulajdonos úgy dönt, hogy nem bérli a bérleményt
tovább, akkor megpályáztatják és kikötik a  könyvértékesítési célt. Most úgy látszik,
hogy a könyvesbolt újra megkezdi tevékenységét. A rendelet fogl alkozik azzal, hogy
mely utcákra nem települhetnek ki a mozgóárusok. A Jókai tér kivétel, hiszen itt
működik az őstermelői piac. Gondolják meg, hogy az alkalmi könyvárusítást ezen a
helyen vonják tilalom alá.
Vannak olyan események – pl. Karácsony – amikor ezt a tilalmat fel lehetne oldani.

Zatykó János: Alkalmi könyvárusításra a Plus Áruház parkolója megfelelő lenne.

Hamrák Zsófia: Nagyon sok komáromi lakos nem is tudna karácsonykor könyvet
vásárolni, ha nem lennének az alkalmi árusok, mert a könyvesboltokban nagyon
drágák a könyvek. Tény, hogy a hivatalnak meg kell állapítani, hogy hol legyen ez az
alkalmi hely. A Jókai téri könyvesbolt melletti terület lehet zavaró, de egy forgalmas
helyet kellene kijelölni. A hivatal a Képviselő-testület beleegyezésével jelöljön ki egy
helyet.

Győri István: A 8. § 10. pontja tartalmazza a kultúra közvetítő eszközeit  ez is az
alkalmi és mozgó árusítás keretein belül történik, miért pont ezt az egyet kell
kiemelni? Alkalmi és mozgó árusítás nem érinti az őstermelői piacot.  A rendelet
ezen pontja az őstermelői piacra nem vonatkozik. Vagy mindenhol megengedik az
árusítást, vagy csak fenntartják a főutakra. A Táncsics utcát nem is érti, mert ezek
szerint a Jókai liget Táncsics utca i felén sem lehet árusítani, pedig ezt kimondottan jó
helynek tartja. Az idegenforgalom nagy része itt bonyolódik. Ösztönözni kellene
inkább, hogy itt kultúrált árusítás folyhasson alkalmanként.
A városközpont rehabilitáció néhány helyen majd „átírja” a r endeletet, esetleg az
őstermelői piac itteni létét, jelentőségét.
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Újra kell gondolni a kamionparkolást is. Egyetlen parkolási lehetőség a Vásártéren
van, hiszen a Nokia u., a Kőolaj utca célforgalmi parkolóhelynek minősülhet. Ha ez
nem így lesz, akkor elveszik a lehetőséget az elől, akinek itt van dolga.
A rakparton az átépítés és a parkolók kialakítása miatt nem lehet parkolni. A terület
ráadásul nem az önkormányzat kezelésében van. Meg kell találni a parkolási
lehetőséget a városon keresztülmenő és a vár osba irányuló tehergépkocsik számára.

Dr. Szöllősy Ferenc: A könyvesbolt jelenlegi üzemeltetője megkereste a hivatalt,
hogy lehetőséget talált a könyvesbolt további üzemeltetésére.
A Kőolaj utcai kamionparkolással kapcsolatban nem lát problémát, hiszen itt az
átmenő forgalmat megtilthatják és parkolási lehetőséget adhatnak.
A Jókai térrel kapcsolatos hozzászólások tekintetében óvatosságra int. Vagy
mindenkinek kell árusítást engedélyezni, vagy senkinek. A közterületet mindenki
használhatja, a testület a feltételeket szabhatja meg, korlátozhat időben, vagy nem
engedélyez bizonyos tevékenységet. Egy területet úgy lehet kizárni, ha az árusítási
tilalom alá eső területeken senki sem folytathat tevékenységet. Ha egy területen pl.
őstermelői tevékenységet enged élyeznek, akkor más jellegű tevékenységeket csak
idővel korlátozhatnak. Törvénytelen az őstermelői piacot engedélyezni, a
könyvárusítást pedig nem. Két éven belül várhatóan átépül a Jókai tér, addig az időig
a rendelet megfelelő. Azt kiköthetik, hogy 10 ór a után a Jókai tér csak parkolásra
használható.
A közterület használata ügyében a Képviselő -testület dönt, a hatáskört polgármester
úr gyakorolja.
Vagy időbeli korlátot, vagy teljes kitiltást alkalmazhatnak.  Szelektálni esetleg
városképi szempontból, a lakók érdekében vagy jogszabályi tilalom alapján lehet.

Hornig Rudolfné: A Vásártéren a parkolást nem tartja jó ötletnek, mert a terület
régészeti terület. Lehetséges, hogy később feltárások is lehetnek. Nem tartja jónak,
hogy folyamatosan nagy súlyú teher autók járjanak itt.
Vizsgálják felül korábbi határozatukat, hogy az Ipari Park mellett alakítsanak ki
központi parkolót, ahol megfelelő vizesblokkokat és szociális ellátást biztosíthatnak a
kamionosoknak.
A Jókai téri könyvárus nem jelent konkurenciát a k önyvesboltnak, mert nem olyan
jellegű könyvek kaphatók a sátorban, mint a boltban.
A pár napos árusítást „ki lehet bírni”, nagyon sok embernek csak itt van lehetősége
könyvet vásárolni. A könyvesbolt a bérleti díjából egyébként is kedvezményt kap.

Nagy Zoltán: Jegyző úr elmondta, hogy egy bizonyos helyen nem lehet szelektálni a
tevékenységeket. A rendeletben szerepel, hogy közterület használat egyéb célja mi
lehet. Gyakorlatilag már itt is szelektálnak. Az őstermelői piac nem alkalmi és
mozgóárusításnak felel meg. Módosító javaslata, hogy a kivételek között, a 3. sz.
mellékletben szerepeljen a Jókai tér nem alkalmi és mozgóárusításra kijelölt.

Dr. Szeidl Bernadett:  A képviselői vélemények is eltérőek, ugyanúgy, ahogy a
lakossági vélemények. Az önkormányza tnak az lenne a feladata, hogy a különböző
igényeket, különböző fogyasztási igényeket kiszolgálja, mindegyiknek lehetőséget
teremtsen. A Jókai tér évek óta fejtörést okoz a hivatalnak és a Képviselő -
testületnek. Sokfajta vélemény megfogalmazódik. Könyvárus ításkor a könyvesbolt,
más esetben a virágbolt jelentkezik a hivatalban. Az alkalmi árusok pedig
szeretnének árusítani. A lakosság részéről pedig erre is igény van.
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A Jókai tér, mint önálló közterületi egység, ha árusítási tilalom alá esik, akkor az
őstermelők valóban nem esnek ezen korlátozás alá, de vegy ék figyelembe, hogy ez
diszkriminatív és versenytorzító hatása van.
Az Igmándi és Klapka György utca azért került a rendeletbe kivételként, mert
forgalomkorlátozó hatása van. A Jókai téren viszont van hely.
A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság véleménye úgy fogalmazódott meg, hogy a
tilalom a Jókai tér páros oldalára érvényesüljön, mert a páratlan oldal a rendőrség és
a Kalmár-köz felőli oldalon található közterület. Itt nem indokolt az árusítás. A
módosítás a Jókai tér páros oldalára vonatkozna.
Az Ügyrendi Bizottság ülésén elfogadták a hivatal érveit, a Műszaki és a Pénzügyi
Bizottságot nem sikerült meggyőzni.
A könyvesbolt önkormányzati tulajdon, melynek bérlője van.
A könyvsátorral kapcsolatban esztét ikai kifogások merültek fel, nem pedig a
termékkörrel kapcsolatban.
A táblázatban azért fogalmazták meg a kultúra alkalmi eszközeinek forgalmazását,
mert az előző rendeletalkotás alkalmával kifejezett kérése volt a Képviselő -
testületnek, hogy azok a termék ek, melyek nagy érdeklődésre tesznek számot és
nehezen hozzáférhetőek a szociálisan érzékeny réteg számára, azt ne sújtsák azzal,
hogy a termék árába a közteher és egyéb díjak beépüljenek.
A kamionparkolással kapcsolatos egyedi esetben a közterület -felügyelők és a
telepengedélyezést végző kolléga helyszíni szemlén megállapította, hogy a
gépjárművek tárolása magánterületen történik, nem 10 járművet meghaladó a
forgalom. Telepengedélyt nem kell kérnie, de közterületen nem tárolhatók a
gépjárművek. Az önkormányzatnak lehetősége van arra, hogy saját tulajdonában és
kezelésében lévő közterületen kijelöljön olyan helyet, ahol a tárolás biztosítva van.
Az 5-ös számú mellékletben foglalt javaslatok azért ezekre a közterületekre történtek,
mert az eddigi gyakorlat szerint is itt történt a parkolás. Ha a Vásártéri parkolót és a
Kőolaj utcát kiemelik, akkor gyakorlatilag egyetlen utca, a Nokia utca marad.
A Vásártér kiépített, kijelölt területére vonatkozik a javaslat, a műemlékvédelem alatt
álló területre nem. Az ásatás a múzeum által kért területen történik, itt parkolni nem
lehet.
Sport és egyházi rendezvény esetén is kell közterület -használati díjat fizetni. Ezzel
eddig probléma még nem volt.

Sárai János: Valójában nincs akkora probléma, mint amekkorát a testület ebből
csinál. Fogadják el a rendeletet és a jövőben kiderül, hogy még mit kell módosítani.

Dr. Molnár Attila: Egy órája vitatkoznak azon, hogy legyen -e alkalmi árusítás a Jókai
téren. Fogadják el az eredeti előterjesztést. Ha Nagy Zoltán képviselő úr java slatát
elfogadják, akkor tudomásul kell azt is venni, hogy nincs karácsonyi vásár, hiszen
ebben az időben is alkalmi árusok vannak a téren. A közterület foglalási engedély
kiadása egyébként is polgármesteri hatáskörben van. Egyik módosító javaslatot sem
ajánlja elfogadásra.

Nagy Zoltán: Kérdése, az adventi vásár nem kiemelt esemény? A mozgó és alkalmi
árusítás kategóriájába tartozik?

Győri István: Az első módosító indítványt a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság tette.
Nem csak az Ügyrendi Bizottság javaslatait, hanem a többi bizottság véleményét is
be kell építeni a kiegészítő anyagba.
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Dr. Szöllősy Ferenc: Ha Nagy Zoltán képviselő úr javaslatát fenntartja, akkor azt
általános megfogalmazással lehet tenni: kivéve őstermelők és kiemelt rendezvények.

Győri István: Megtehetik, hogy a város egész területén eltörölhetik az árusítási
tilalmat a verseny semlegesség miatt.

Dr. Szeidl Bernadett: A várost színesíti az adventi vásár. Tavalyi évben ízléses
faházakat helyeztek el, kultúrált körülmények között árusíthattak.
A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság javaslata volt, hogy a 3. számú melléklet
egészüljön ki a Jókai tér páros oldalával.
A második módosító javaslat az Ügyrendi Bizottsági ülésen hangzott el, a 8. § (11)
bekezdése az alábbiak szerint módosuljon: „a közúti közlekedési szolgáltatáshoz
használt jármű tárolásához a 89/1998. Kormányrendelet alapján Komárom Város
Önkormányzata hozzájárul e rendelet 5. számú mellékletében felsorolt
közterületeken.
Az 5. számú melléklet: Vásártéri parkoló, Kőolaj utca és Nokia utca.
A határozatban a közterület egyéb használata díjtételei a kultúra közvetítő
eszközeinek alkalmi forgalmazása 100 Ft/m2/nap törl ésre kerül.
A 3. számú melléklet törlésére is vonatkozott módosító javaslat.

Zatykó János: Győri úr a 3. sz. melléklettel kapcsolatos javaslatát visszavonja. Kéri,
szavazzon a Képviselő-testület az elhangzott módosító javaslatokról.

- A Képviselő-testület a módosító javaslatokat 10 igen, 3 tartózkodás
szavazattal elfogadja.

Dr. Szeidl Bernadett:  A megszavazott módosító javaslat arra vonatkozik, hogy a 8. §
(10) bekezdést hatályon kívül helyezik, ezáltal a melléklet sem kerül a rendeletbe. A
másik módosító javaslat az volt, hogy a 8. § ezáltal újabb (10) bekezdéssel egészül
ki, mely a kamionparkolásra vonatkozó helyeket jelöli ki. Ezáltal a 3. melléklet helyére
a kijelölt parkolásra vonatkozó melléklet kerül.

Győri István: Meg lehet azt nevezni, hogy a Nokia utca és a Kőolaj utca célforgalmú
út legyen?

Dr. Szeidl Bernadett:  A rendelet újabb 8. § (10) bekezdéssel és egy új 3. számú
melléklettel egészül ki.

Hornig Rudolfné: Arról is dönteni kell, hogy az Ipari Parkban lévő területet alakítsák ki
kamionparkolóvá, - pályázat igénybevételével. Ha megépül az elkerülő út, kiépülhet
egy olyan terület, melyet erre kifejezetten használni lehet.

Zatykó János: Ehhez a javaslathoz egy előterjesztésre lenne szükség.
Kéri, aljegyző asszony által ismertetett módosító javaslatról szavazzanak.

- A Képviselő-testület a módosító javaslatot 13 igen, 1 nem szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a módosított rendelet -tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 11 igen, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.
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Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 13. számú (IV.16.) önkormányzati
rendelete:

- a közterület-használatáról és rendjéről szóló
önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

61/2009. (IV. 16.) számú Képviselő -testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom város köz területein az alábbi használati díjak
alkalmazását javasolja:

Közterület használat célja Közterület használat díja
(I. kategória)

A közterületbe 10 cm-en túl benyúló üzlet, portál,
kirakatszekrény, üzleti védtető, előtér, összecsukható
ernyőszerkezet

2.500,- Ft/m2/év

Önálló hirdető berendezés (mobil, vagy fix reklámtábla) 5.000,- Ft/m2/év
Cég és címtábla 5.000,- Ft/m2/év
Taxik álláshelye gépkocsinként 10.000,- Ft/m2/év
Teher- és különleges gépjárművek, valamint ezek
vontatmányainak elhelyezése gépjárművenként

3.000,- Ft/nap a kijelölt
területen

Építési munkával kapcsolatos állvány, építőanyag és
törmelék elhelyezése

100,- Ft/m2/nap

Alkalmi és mozgó árusítás 500,- Ft/m2/nap
Vendéglátó előkert 1.500,- Ft/m2/hó
Mutatványos tevékenység: - 25 m2 területnagyságig

- 26 – 100 m2

területnagyságig
- 101 – 400 m2

területnagyságig
- 400 m2 területnagyság

fölött

500,- Ft/m2/nap
250,- Ft/m2/nap
100,- Ft/m2/nap
50,- Ft/m2/nap

Közhasználatra még át nem adott közterület ideiglenes
használata

200,- Ft/m2/hó

Cirkusz: - előadás napján
- előadás nélküli napokon

6.000,- Ft/nap
1.200,- Ft/nap

Kultúra közvetítő eszközeinek alkalmi forgalmazása
(könyv, újság, hang- és képhordozó)

100, - Ft/m2/nap

Kitelepült árusítás 200,- Ft/m2/nap
Sport-, kulturális-, politikai-, tömegszervezeti-, és
egyházi rendezvény

50,- Ft/m2/nap
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Üzemképtelen jármű ideiglenes tárolása 500,- Ft/m2/nap
Árubemutató tárgy kihelyezése, gépkocsi reklám célú
bemutatása

2000,- Ft/m2/hó

I. kategória : Komárom
II. kategória: Szőny és Koppánymonostor területe az I. kategória díjtételének

50 %-a.

A fenti díjtételek az Áfa-t nem tartalmazzák!

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főj egyző
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

4., Napirendi pont: Beszámoló a Jókai Mór Gimnázium tevékenységéről.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Szabóné dr. Mühlenkampf Erika igazgató

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz  mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi
Bizottság. A bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. A Jókai Gimnázium
fenntartója az önkormányzat. A beszámoló mindenre kiterjedő.

Nagy Zoltán: Az intézmény céljai között szerepel a nemzeti és európai identitástudat
továbbépítése a tanulókban. Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok
Bizottsága által kiírt pályázaton a középiskolák közül a gimnázium volt a legaktívabb.
Felhívja a figyelmet, hogy a bizottság várhatóan újra kiírja ezt a pályázatot.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság kihelyezett
ülésen vett részt a gimnáziumban, ahol a beszámolóról is szó esett, valamint
megtekintették az intézményt. A biz ottság köszönetét fejezi ki az intézmény sokrétű,
tartalmas munkájáért. A bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
A helyszínen is érzékelték, hogy az intézményt folyamatosan korszerűsítették, -
köszönhetően a szakképzési hozzájárulásnak is. F üggetlenül attól, hogy az iskola
megyei fenntartású volt, a város, mint tulajdonos sok pénzt fordított a fenntartásra,
korszerűsítésre. Modern könyvtár létesült, korszerű szaktantermekkel rendelkeznek,
számítógépes termekkel. A nyílászáró szerkezeteket rés zben kicserélték a K-i
oldalon. Az épületben még található eredeti nyílászáró szerkezet is. Felújításra vár a
tornaterem parkettája. Az épület által határolt belső udvart is szükséges lenne
felújítani.
A vita során felmerült, hogy érdemes -e visszaállítani a hatosztályos gimnáziumi
oktatást. A megyei fenntartó szüntette meg ezt a képzési formát. Városi fenntartás
alatt hosszú évekig sikeresen működött ez a képzés, mely a tehetséges diákokat
gyűjtötte össze, hogy továbbtanulásukra való felkészülésüket biztosí tsák. A
hatosztályos gimnázium visszaállítását meggondolásra ajánlja.

Zatykó János: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság a leghivatottabb
ennek a vitának a lefolytatására, testület elé terjesztésére.
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Takács József: A szülők részéről igény va n a hatosztályos képzés beindítására.

Zatykó János:  Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság tűzze napirendjére,
tárgyalja meg a kérdést. Tárgyalni kell a szülőkkel, meg kell teremteni a pénzügyi
hátteret.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

62/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Jókai Mór Gimnázium tevékenységéről szóló
színvonalas és tartalmas beszámolót elfogadja

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

                                       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

5., Napirendi pont: Tájékoztató Komárom város Önkormányzata és szervei 2008.
évi ellenőrzési programja végrehajtásáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság elfogadásra ajánlja.
Az előterjesztés bemutatja az ellenőrzés terén elvégzett munkát.
A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati
javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

63/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata 2008. évi Ellenőrzési
Terve végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Szeidl Bernadett a határozat megküldéséért
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  6., Napirendi pont: Komárom Város Önkormányzata  2008. évi gyermekjóléti és
gyermekvédelmi   feladatai ellátásának értékelése.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bizottság
és az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizotts ág. A bizottságok az előterjesztést
tárgyalásra alkalmasnak tartották, a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják.

Dr. Mészáros Gyula: Az előterjesztés megfogalmazza a megoldásra váró feladatokat,
mint pl. a Máltai Játszóház kialakítását. A gyermek és i fjúságvédelmi munka területén
összevonás és megszűnés fenyegeti a Móra Iskolát. A Móra Iskola önállósága
megszűnt, bár ígéretet kaptak arra, hogy a működési feltételeket továbbra is
biztosítani fogják.
A Nevelési Tanácsadó feladatellátása a 2008/2009. tan évben megváltozott, 32
intézmény feladatait fogja össze a környező településeken. Ehhez nem elegendőek a
meglévő feltételek. Egyetért azzal, hogy létre kell hozni egy iskolapszichológusi
státuszt, mely Komáromban is megfelelő módon tudja feladatát ellátni.  Javasolja,
hogy a Polgármesteri Hivatal a fenntartónál kezdeményezze a tevékenység
bővítését. Amennyiben ez nem sikerül, teremtsék meg az iskolapszichológus
alkalmazásának feltételeit.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

64/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Komárom Város Önkormányzata 2008. évi
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai ellátásáról szóló tartalmas
beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

                                       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
                                       Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

                  Csöngei Ildikó intézményvezető

  7., Napirendi pont: Komárom Város 2009. évre szóló városüzemeltetési szerződései
előkészítése, tájékoztató a tavaszi lomtalanítási, parkosítási,
városszépítési munkák előkészítéséről.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság és a Pénzügyi Bizottság el őterjesztéssel kapcsolatos véleménye a
kiegészítő anyagban szerepel. A bizottságok kérték, hogy a Képviselő -testület
döntsön abban, hogy a városüzemeltetési szerződés 17, 18, 36. sorszám alatti
feladatokat tartalmazza-e, továbbá az 55. sorszám alatt a szav azófülkék 500 E Ft-ja
az önkormányzat költségvetésében maradjon, illetve a szúnyog és kullancsirtás
lehetőségét vizsgálja a hivatal.

Győri István: Hangsúlyosan vetődött fel a bizottság ülésén a várost negatívan érintő
a szúnyog és kullancsirtással kapcsol atos szabályozás életbe lépése, mely bizonyos
vegyszerek tiltását jelenti. A bizottság ezért kérte, hogy a szúnyogirtás lehetőségét
és anyagi vonzatait a hivatal a testületi ülésig vizsgálja meg.
A határozati javaslat 3. pontjában a bérlakások számlázására  vonatkozó költség
jelenleg a hivatal költségvetési keretében megtalálható. El kell dönteni, hogy ez az
összeg maradjon, vagy átkerüljön -e a Saxum Kft-hez. Véleménye, hogy teljesen
felesleges, hogy a Saxum Kft. számlázgasson a hivatal felé, ha az összeg a
költségvetésben rendelkezésre áll. Az ezzel kapcsolatos feladatot el kell látni és nem
kell visszaszámlázgatni.
A 17-es feladata az ipari park cserje írtása, a 18 -as a zöldhulladék elhelyezésére
szolgáló ideiglenes telephely kialakítása és egyéb szolgálta tások. A szavazófülkék
kitelepítése is a hivatal költségvetésében található. Ezt a tételt a hivatalnál kellene
hagyni. Jó lenne, ha megbízás alapján a Saxum Kft. kapná meg ennek a feladatnak
az elvégzését.
A 4 M Ft-os bontási tétellel kapcsolatban a bizot tság ülésén elhangzott, hogy vályog
épületről van szó, az elbontott anyag tovább nem hasznosítható.

Czita János: Örül annak, hogy a városüzemeltetés feladatra 2009. évben is hasonló
összeget különítettek el, mint 2008 -ban. A városüzemeltetési feladat az, amit a
mindennapokban a lakosság is lát, arról véleménye is van. Az előterjesztés taglalja
azokat a feladatokat, melyekkel a városüzemeltetési cégnek foglalkoznia kell.
Az elmúlt években egyre fokozottabban jelentkezik a város életében a zöldhulladék
elhelyezése.  Az előterjesztésb ől kitűnik, hogy közkedvelt ez a tevékenység, már ott
tartanak, hogy az ingyenes átvételt korlátozni kell.
Elindul a városban egy komposztálási akció, mely csökkenti a hulladék képződését.
Felröppent a hír, hogy 2009. évben a kemikáliák kivonása miatt a szúnyog és
kullancs elleni védekezés megszűnik. A bizottsági ülésen kérték a hivatal
tájékoztatását ezzel kapcsolatban.

Zatykó János:  A város várhatóan ebben az évben is nyertes lesz a szúnyoggyérítési
pályázaton.

Hornig Rudolfné: A szerződéseket az előző években is a költségvetés elkészítéséig
szóltak. A költségvetés elkészítéséig terjedő időszakra a Saxum Kft -nek el kell
különíteni összeget, hogy a folyamatos munkát végezhesse. Azt nyilván nem
szeretnék, hogy a Saxum Kft. kénytelen legyen dolgozóit eze n időszakban a
Munkaügyi Hivatalba bejelenteni.

Zatykó János: Külön előterjesztés keretében térjenek vissza erre a javaslatra.
Dolgozzák ki, milyen összegű pénzeszközre van szüksége a Saxum Kft -nek.
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Hamrák Zsófia: Fák vásárlására is megjelöltek keretet . Ha végignéznek a városon,
láthatják, hogy a fák nagy része nem éledt meg. A fák gondozására kell nagyobb
figyelmet fordítani. Fűnyíráskor is megsértik a fák törzsét. Nagyobb figyelmet
fordítsanak erre a feladatra és a pénzt bölcsebben használják fel.

Zatykó János: Kéri, hogy a Saxum Kft. ügyvezetői az elhangzottakra figyelemmel
tegyenek javaslatot a módosított keret összegére.

Győri István: Nem csak a feladatokat kell megjelölni. Az önkormányzatok csak az
adott évi költségvetés terhére vállalhatnak fela datot. A jövő év első negyedév
feladatai finanszírozásához az ezévi költségvetésben kell fedezetet biztosítani. Kéri,
hogy ezzel a javaslattal is foglalkozzanak.

Hornig Rudolfné: Az előző bizottsági ülésen már beszéltek arról, hogy a Duna -Vértes
Köze Hulladékgazdálkodásával kapcsolatban előterjesztés készül. A komposztálás
2013-ig valósul meg. Kérte a Saxum Kft. ügyvezetését, vizsgálják meg annak
lehetőségét, hogy a beszállított zöldhulladékot és a gallyakat – melyeket most nem
tudnak komposztálni – a komposztáló elkészüléséig lerakóhelyre vigyék.

Zatykó János: A 2. számú határozati javaslat arról szól, hogy a Gyár utca 66. szám
alatti lakás bontási munkáihoz plusz 4 M Ft -ot biztosítsanak. Javaslata, hogy a
bérlakás felújításra szánt 32 M Ft terhére bizto sítsák az összeget.
A 17., 18., 36. számú feladatok a Saxum Kft. költségvetésébe áttehetők? Kéri,
szavazzanak.

- A Képviselő-testület a javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Az 55. sorszám alatt szereplő 500 E Ft egyelőre maradjon a város
költségvetésében. Kéri, szavazzanak a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A Gyár utca 66. szám alatti lakás bontására a 4 M Ft -ot a bérlakás
felújításra szánt keret terhére biztosítsák. Kéri, szavazzanak.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A következő módosító javaslat arra vonatkozott, hogy a város
költségvetéséből kikerülő 465 Ft -ot a Saxum Kft. költségvetésébe átteszik. Kéri,
szavazzanak a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Ügyvezető urak javaslatát kéri arra vonatkozóan, hogy Hamrák Zsófia
képviselő asszony által említett, fák vásárlására elkülönített 8 M Ft -ot hogyan
célszerű megbontani öntözés, gondozás és fák vásárlása tekintetében.

Csiba Zoltán: Ebben az évben 3 M Ft -ot különítettek el fák vásárlására, ha 1 M Ft
átkerül erre a cégre, akkor ez az összeg az előző éveket figyelembe véve
elegendőnek tűnik.
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Zatykó János:  A 9. sorszám alatt található, fák vásá rlása költséghelyen biztosított
8,5 M Ft-ból, 1 M Ft-ot fák öntözésére, ápolására fordítanak. Kéri, szavazzanak a
javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

Zatykó János:  Kéri, hogy a Képviselő-testület az előterjesztésről – figyelemmel a
módosításokra – szavazzon.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 16 igen szavazattal elfogadja.

Tóth Bernadett: Az Európai Unió a növényvédő szerekre vonatkozó szabályozást
szigorította, de a szúnyoggyérítési és a k ullancsirtási feladatokat a hivatal el tudja
látni. Információja szerint a régi fajta és a melegködös permetezést egyenlőre nem
szüntetik meg, azonban várható technológiai váltás. A vizes alapú védekezéshez
szükséges vegyszert nyáron hozzák forgalomba. A v izes alapú irtást még ebben az
évben szeretnék kipróbálni. Nagyobb hangsúlyt kell fektetni a biológiai lárvairtásra.
Az erre vonatkozó szerződést a hivatal megkötötte.
A kullancsirtást is el tudják végezni, de erre a célra engedélyezett vegyszer
Magyarországon nem található. Szabadforgalmú rovarirtó szerrel fogják a
kullancsirtást elvégezni.

Győri István: A patkányirtási szerződést felül kell vizsgálni, a vállalkozó garanciáit be
kellene tartani, mert nagy problémákat jeleznek a városlakók.

Zatykó János: Felhívja a Saxum Kft. figyelmét arra, hogy a garanciákat
érvényesítsék.

Hamrák Zsófia: A város frekventált helyein a virágedényeket mikor teszik szebbé? Az
árvácskák kihelyezésére ne májusban kerüljön sor.

Csiba Zoltán: A belváros rendezése elkezdődött.  A volt Ibolya cukrászda előtti
szakasz és a belváros, Mártírok útja és Klapka utca rendbetétele napok kérdése. A
teljes parkos részt a Komáromi Napokig szeretnék rendbe tenni, és elvégzik a
fűnyírást is. Az árvácskákat tavaly ősszel ültették ki, az egynyá ri növényeket május
végén ültetik ki.

65/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a
városgazdálkodási és üzemeltetési szerződést - a 2009. évi költségvetésben
elfogadott szakfeladatokra lebontott pénzösszegnek megfelelően - a Saxum Kft-vel
egy éves időtartamra kösse meg az alábbiak szerint:
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A városüzemeltetési szerződés az alábbi szakfeladatokra vonatkozik

Sorsz.. Tárgy

Keretszerződés
összege

(Hivatal által
javasolt

összeg) E FT

Kisegítő
mezőgazdasági
szolg. (014034)

1. Parkgondozás 79000
2. Park felújítás 5000
3. Városkapuk

környezetének
rendbetétele

1500

4 Játszóterek
parkosítása

2500

5 Automata öntöző
kialakítás

2500

6 Intézmények
zöldfelületének
felújítása

1000

7 Parlagfű irtás 2500
8 Virágok vásárlása 3500
9 Fák vásárlása 8500

10 Emlékhelyek
gondozása

750

11 Öntözés 3000
12 Lánckorlátok

karbantartása
100

13 Fakivágás, botolás 4000
14 Nyárfák cseréje 3500
15 Köszhasznú munk.

munkavégzése utáni
szemétszállítás

2500

16 Játszóterek
karbantartása

3000

17 Ipari park cserjeirtás 2000
18 Zöld hulladék

elhelyezésére
szolgáló ideiglenes
telephely
üzemeltetése

5000

A felhalmozott
zöldhulladék

19

Kezelése, szállítása

5000

20 Lakossági
zöldhulladék gyűjtés

5000

21 Tárgyi eszközök
(padok) felújítása

1600
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22 Automata
öntözőberendezések
karbantartása

1000

Összesen: 142450
Közutak, hidak
üzemeltetése
(631211)
Városi utak javítása,
melyből

23 Kátyúzás 6000
24 Útjavítás 6000
25 Mechanikai utak

javítása
11000

26 Járdasüllyedések
javítása

2500

27 Sérült víznyelők
cseréje

1500

28 Rendkívüli
útbeszakadások

3000

29 Közlekedési táblák,
forgalomtechnika

2500

30 Út locsolása nyáron 1000
Összesen: 33500
Saját vagy bérelt
ingatlan
hasznosítása
(701015)

31 Hibaelhárítás 6000
32 Bérlakás karbantartás 6000
33 Ingatlankezelés 24000
34 Nem lakás céljára

szolg. helyiségek
karbantartása

2000

35 Bérlakások felújítása 32000
36 Egyéb szolgáltatások 1000

Összesen: 71000
Város és
községgazdálkodás
(751845)

37 Buszvárók
karbantartása

700

38 Nyilvános WC
karbantartása,
üzemeltetése

3500

39 Illegális
szemétlerakások
megszűntetése

4000

40 Patkányirtás 3500
41 Szőnyi kutak

karbantartása
550
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42 Zászlózás 700
43 Zászlótartók felújítása 1000

Összesen: 13950
Állategészségügyi
feladatok (852018)

44 Zöldterület kezelés 2500
45 Aknázómoly elleni

permetezés
1390

46 Szövőlepke elleni
permetezés

790

47 Elhullott állatok
elszállítása

200

Összesen: 4880
Köztisztasági
tevékenység (90213)

48 Úttisztítás 25600
49 Gépi tisztítás 9500
50 Buszvárók takarítása 3000
51 Hulladékgyűjtők

vásárlása,
kihelyezése

2400

52 Téli forgalom 10000
53 Jókai téri piac 750

Összesen: 51250
Egyéb feladatok:

54 Kényszer költöztetés 2000

Összesen: 2000
Mindösszesen: 319030

2., A Képviselő-testület a Gyár utca 66 bontási munkáit a 4.000.000, -Ft-ot
a 35. sorszám alatt bérlakások felújítása terhére végezze el a Saxum Kft.

3., A 2009 évi költségvetésből kimaradt bérlakások számlázásának költségére a
Képviselő-testület 465.000,-Ft-al megemeli a városüzemeltetési szerződése
keretösszegét.

4., A Képviselő-testület támogatja, hogy a városüzemeltetési szerződés keretén belül
a Saxum Kft a hivatal szakembereinek tájékoztatása mellett a pénzeszközöket
átcsoportosíthatja.



20

5.,  A Képviselő-testület elfogadja a lomtalanítási, parkosítási és városszépítő
munkák előkészítéséről szóló beszámolót.
6.,  A Képviselő-testület a fák vásárlására biztosított 8,5 M Ft -ból 1 M Ft-ot fák
ápolására biztosít.

        Határidő: a szerződés elkészítésére: 2009. április 20
 a szerződés végrehajtására: folyamatos

Felelős: Hornig Rudolfné alpolgármester
Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző
Herold Ferenc kertészmérnök
Gurics Zoltán kommunális ügyintéző
Szalai Noel műszaki ügyintéző
Szabados Edit műszaki ügyintéző
Vincze Levente kommunális ügyintéző

             Kovács Károly és Csiba Zoltán Saxum Kft. ügyvezetői

8., Napirendi pont: Az Önkormányzat és szervei 2009. évi kiemelt célja
meghatározása a Polgármesteri Hivatal köztisztvisel ői
teljesítménykövetelményei meghatározásához.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc c. főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A bizottságok az előterjesztést megtárgyalták, különösebb észrevételt
nem tettek, a Képviselő-testületet a határozati javaslat elfogadására kérik.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen sza vazattal elfogadja.

66/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a köztisztviselői teljesítménykövetelmények alapján képező
2009. évi kiemelt önkormányzati – államigazgatási célokat az előterjesztésben foglalt
és jelen határozat elválaszthatatlan részét képező mellékletben rögzített feladatok
szerint meghatározza.

Határidő: azonnal, a végrehajtásra 2009. december 31 -ig folyamatos
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes fője gyző
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9., Napirendi pont: Intézkedési terv elfogadása a „Van mit tisztáznunk”
várostakarítási program tavaszi feladatai meghatározásához.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság, a Szőnyi Részönkormányzat, - a
határozati javaslatot elfogadásra ajánlják azzal, hogy a pályázatokat elbíráló
bizottságot jelöljék ki. A programot  2007. évben indította el a Képviselő -testület. A
program keretében a Föld Napja és a Takarítási Világnap idején végeznek akciót,
hogy szebb, tisztább, élhetőbb legyen a város.
A költségvetésében összesen 3,5 M Ft áll rendelkezésre a program megvalósításá ra.
Az előterjesztés szerint 700 E Ft -ot pályáztatásra szeretnének felhasználni.
Pályázhatnak oktatási intézmények, egyesületek, gazdasági társaságok és
magánszemélyek. A pályázaton elnyerhető összeg 40.000 Ft -tól 100.000 Ft-ig
terjedhet. A pályázatok értékeléséhez bíráló bizottságot javasol alakítani. A hivatal
részéről javasolja megbízni Havrán -Tóth Bernadettet.

Győri István: Czita János urat javasolja.

Czita János: A feladatot vállalja. A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság hosszasan tárgyalt a napirendről. A város harmadik
éve végzi ezt a gondolatformáló programot. Örül annak, hogy egyre többen
csatlakoztak a programhoz és egyre nagyobb területet tudnak bevonni a tisztítási
programba, egyre több civil szervezet és ga zdasági társaság csatlakozik. Akik részt
vesznek ebben a programban, joggal várhatják el, hogy a munkájukkal megszépített
környezetre vigyázzanak is. Sajnos az tapasztalható, hogy a program után 2 -3
hónappal újra megjelenik az illegális hulladéklerakás, a szemetelés.
A komáromi lakosok 90 %-a úgy gondolkodik, hogy nem szemetel, mivel a
környezetvédelmi intézkedések és a hulladékszállítás, a zöldhulladék kezelése
messzemenő példát mutathat más városok felé is. Korszerűen gondoskodnak arról,
hogy a hulladékot elhelyezhes sék. Ennek ellenére megjelenik az illegális
szemétlerakás. Javasolja, hogy az illegális szemetelőkkel szemben erősebb
szankciókat alkalmazzanak.

Dr. Konczer Erik: Az ütemtervben kidolgozták a feladatokat és látszik, hogy mit jelent
annak megszervezése, ez nagyban megkönnyíti a Képviselő -testület munkáját is.

Dr. Molnár Attila: A bíráló bizottságba Dr. Kreft -Horváth Lorand képviselő urat
javasolja. Képviselő úr a felkérést vállalja.

Hornig Rudolfné: A szemétszedési akció kommunikációjára, a rajzpályázat
díjazására a képviselőket is hívják meg. A tavalyi évben Dr. Kreft -Horváth Lóránd
képviselő urat egyetlen rendezvényre sem hívták meg. A szocialista képviselők részt
vettek a díjátadásokon.

Zatykó János: Kéri, hogy a meghívásokra a hivatal kerítsen sort.
Kéri, szavazzanak arról, hogy a Képviselő -testület az intézkedési tervet elfogadja -e?



22

- A Képviselő-testület az intézkedési tervet 15 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Kérdése, a bíráló bizottság tagjának Czita János, Dr. Kreft -Horváth
Loránd képviselő urakat és Tóth Bernadettet, a hivatal munkatársát megválasztják -e?

- A Képviselő-testület a bíráló bizottság tagjaira tett javaslatot 15 igen
szavazattal elfogadja.

67/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület támogatja a „Van mit tisztáznunk!” 2009.
várostakarítási  programot, és az ezzel kapcsolatos intézkedési tervet a
melléklet szerint elfogadja.

2., A Képviselő-testület elrendeli a környezetvédelmi pályázat meghirdetését.
A pályázatokat bíráló bizottság tagjainak megválasztja Czita János és Dr.
Kreft- Horváth Loránd képviselő urakat és Havran Tóth Bernadett
környezetvédelmi referenst

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
  Havran-Tóth Bernadett  környezetvédelmi referens

10., Napirendi pont: Komárom Város 2009. évi közbeszerzési terve meghatározása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság az előterjesztést megtárgyalta és azt az észrevételt tette, hogy a terv az
elfogadását követően kerüljön felülvizsgálatra. Az elfogadott zárszámadási tervet is
figyelembe kell venni a felülvizsgálat során.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szav azattal elfogadja.
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68/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület jóváhagyja a melléklet szerinti tartalommal Komárom
Város Önkormányzata és az önkormányzat önállóan gazdálkodó
intézményeinek 2009.  évi közbeszerzési tervét, azzal, hogy Komárom város
2008. évi zárszámadása elfogadásával és a pontos pénzmaradvány,
valamint annak feladatokkal lekötöttsége ismeretében a közbeszerzési terv
módosítására és testületi tárgyalására ismételten kerüljön sor.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Zatykó János polgármester

                                       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
                                       Varga Zsolt osztályvezető

11., Napirendi pont: A Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója Komárom
város közrend- és  közbiztonságáról 2008. évben.

Előadó: Dr. Forrai Zsolt alezredes, kapitányság -vezető

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő -testület a beszámolót és a felmerülő
kérdéseket nyílt ülésen tárgyalja, majd zárt ülésen folytassa. Az Ügyrendi Bizottság
az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartotta. A Szőnyi Részönkormányzat
javasolta, hogy a napirend második részét zárt ülés keretében tárgyal ják.

Dr. Forrai Zsolt: A rendőrkapitányság 2008-ban, hasonlóan az előző évekhez, 1100
ügyben járt el, melyből Komáromban 938 bűncselekmény valósult meg.
Komáromban összesen több bűncselekmény volt, mint az összes településen
összességében.
A statisztikai adat nem tükrözi a lakosság biztonságérzetét, hiszen országos szinten
romlik a biztonságérzet, tekintettel az erőszakos és garázda jellegű
bűncselekmények szaporodására. A média is hajlamos felnagyítani olyan
eseményeket, melyeket évekkel ezelőtt nem tett.
A vagyon elleni bűncselekmények száma 634 volt, 67 %, az összes bűncselekmény
2/3-a. A közrend elleni bűncselekményekbe tartozik az okmányokkal kapcsolatos
bűncselekmények.
A kiskorúakkal szemben elkövetett bűncselekményeknek a legkisebb gyanúját is
jelenteniük kell a szülőknek.
A garázda jellegű bűncselekmények java része testi sértés. A lakosság, a polgárok
ingerküszöbe alacsony, a bűncselekmények pillanatok alatt bekövetkeznek. Az
elkövetők nagyrészt felderítésre kerülnek.
A rablásoknál 2/3-os felderítési mutatót értek el. A közelmúltban Ácson történt egy
fegyveres rablás. Az ilyen jellegű bűncselekményekkel is számolni kell.
Az idősebb emberek közül 96 vált sértetté. A vidéki falvakban megjelentek a
besurranásos lopások, a trükkös tolvajok. Az elköv etők biztosra tudják, hogy az idős
emberek hol tartják a pénzüket. Az ország más területeiről érkeznek ezek az „utazó”
bűnözők. A városban jóval nehezebb a helyzetük, mint vidéken.
Másfélszeresére nőtt a bűncselekményekkel okozott kár nagysága.
Az előző évihez képest 1/3-ával több a felderítések száma.
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Komáromban összesen 198 közlekedési baleset volt. Illetékességi területükön az
összes halállal járó baleset száma 5 -ről 12-re emelkedett. A 12 baleset jelentős része
a balesetet okozó ittasságára volt viss zavezethető.
Minden olyan gépjárművezetőt, akit ellenőrzés alá vonnak, szondáztatnak is.
Balesetekben összesen 54-en sérültek meg, könnyebben 41 -en, súlyos sérült 10,
halálos 3, Komárom térségében.
Az ittas állapotban okozott balesetből kettő halálos volt .
A lakosság biztonságérzetét a betörések, lopások rontják, de a társadalomra való
hatása a járművezetésnek magas.
A balesetek nagy részét az elsőbbségi jog nem megadása, a figyelmetlenség, a
gyorshajtás okozza. Nagyon sok település kéri a sebességmérést,  de sajnos csak
egy sebességmérő műszerük van.
Az elmúlt két hétben Tatabányán és Kisbéren gázoltak el gyalogátkelőhelyen
gyalogost.
Balesetet leggyakrabban a gépkocsik okozzák. Az autóbuszok által okozott baleset
száma: 7, melynek kevesebbnek kellene lenn ie. A motorosok óriási veszélyt
jelentenek a közlekedésben.
Vad által okozott baleset száma Komáromban 3.
Délután 12-18 óra között történik a legtöbb baleset.
A kapitányság 1350 szabálysértési ügyben járt el. Szabálysértési bírság összege
900.000 Ft. Az adatokban nem szerepel a közigazgatási bírság száma.
A közúti közlekedéssel kapcsolatos rendelet szerint közigazgatási eljárás alá kell
vonni azokat a személyeket, akik meghatározott szabálysértéseket követnek el, pl.
gyorshajtás, tiltott helyen várakozás. A gyorshajtást elkövető személyekkel szemben
jelentős a bírság összege. A rendőrségnek méltányolási jogköre nincsen.
Az erőszakos, garázda jellegű bűncselekmények száma növekszik, fontos, hogy
betartsák a fegyvertartás szabályait, hogy ezeket a fegyvereket  betörés esetén ne
tulajdonítsák el.
A személy és vagyonvédelmi engedélyezési eljárás keretében 405 személy
rendelkezik vagyonvédelmi igazolvánnyal.
2009. évben gondoskodni kívánnak a szakmai munka feltételrendszere
biztosításáról. Gazdasági helyzetüket figyelembe véve az alapfeladatok végrehajtása
élvez prioritást. A kapitányság létszámhiánnyal küzd, elsősorban nyomozó és
közterületen szolgálatot teljesítő munkatárs hiányzik. Megköszöni a Képviselő -
testületnek, hogy önkormányzati lakást biztosítottak a r endőrség számára. A
pályázatokat kiírták, az új kollégák lakhatását biztosítani tudják.
Feladatrendszerük szerteágazó. A jelenlegi létszámmal minden feladatot, magas
színvonalon ellátni képtelenség. A klasszikus bűncselekmények ellen küzdenek, erre
fordítják a nagyobb energiát. Markáns lépéseket tettek, hogy a létszám okozta
hátrányt kompenzálják. Elkészült a kapitányság szervezeti állománytáblája, módosító
javaslatát a megyei és az országos rendőrkapitány hagyja jóvá.
2009. I. negyedévében sok külső rend őri erőt vettek igénybe. Március 1 -től a
készenléti alegység munkatársai munkáját igénybe vehetik. A lehetőséggel többször
is éltek.
2009. a közterületi biztonság éve. Ennek jegyében országos feladat a lakosság
szubjektív biztonságérzetét növelő intézkedé sek szorgalmazása. Remélhetőleg
ezeket az intézkedéseket finanszírozni tudják.
Szőnyben történtek betörések. Volt olyan eset, hogy a rendőr igazoltatott, tőle 50
méterre feltörik a lakást.
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A lakossággal, az önkormányzattal, a társadalmi szervezetekkel a kapcsolat további
javítására törekedve közbiztonsági fórum létrehozását, folyamatos működtetését
kezdeményezte. Február 25-én és március 25-én már üléseztek. A fórumon az
illetékességi területhez tartozó 11 polgármester és a kapitányság vezető vett részt . A
fórum munkájába bevonják a társadalmi szervezetek képviselőit, polgárőröket és
azokat a társszerveket, akik a közbiztonság előmozdításában részt vehetnek. A
közbiztonság megteremtése össztársadalmi feladat.
Bűnmegelőzési bizottság létrehozásáról döntöt t a fórum. Az Igazságügyi és
Rendészeti Minisztérium által kiírt pályázatokat úgy tudják igénybe venni, ha van
ilyen szervezeti egység.
A közúti közlekedés biztonságát továbbra is növelni kell. 40 éve nem volt olyan kevés
halálos baleset az ország közútja in, mint 2008. évben.
Kiemelt bűncselekmények a lakosság biztonságérzetét érintő bűncselekmények,
melyek felderítése prioritást élvez.
A titkos információgyűjtési tevékenységet is fokozni kell, melyhez technikai
feltételeket kell biztosítani.
A gazdasági válság magával hozza a munkanélküliséget. A munkanélküliség
növekedése kapcsán a bűnelkövetők száma is megszaporodik.
Jó az együttműködésük a Polgári Védelmi Kirendeltséggel.
A környezetkárosító tevékenységek felderítése is kiemelt figyelmet igényel.
Határrendészeti tevékenységet is el kell látniuk. A szlovák televízió tett fel olyan
kérdést, hogy miért állítják meg olyan gyakran a szlovák autóbuszokat. Sérelmezték,
hogy az igazolvánnyal rendelkezőket megbírságolták. Ha egy idegen országból
érkező nem tudja igazolni magát, az a személy bárki is lehet.
Ha nincs igazolványa az érintettnek, akkor az adatait a rajkai határállomáson
keresztül egyeztetik, majd helyszínbírságot alkalmaznak.

Zatykó János: A beszámoló alapján szembesülhettek azzal, hogy az elköve tkező
időszakban van még mit tennie a kapitányságnak annak érdekében, hogy a
városban és kistérségében a közrend és közbiztonság tovább erősödjön,
szilárduljon, - ehhez csapatmunkára van szükség.

Győri István: Elhangzott a létszámprobléma és az, hogy a v áros lehetőségeihez
képest segítséget nyújt ennek megoldásában. Bizonyos lakásszámot biztosít a
létszám növeléséhez. A közbiztonsági egyeztető fórum fontos, a települések
összehangoltan tudnak fellépni és cselekedni. A polgármesterek a fórumon azonban
nem oldják meg a bűnözéssel kapcsolatos problémákat.
Többször felvetődött a körzeti megbízotti állomány visszaállításának szükségessége.
Az információszerzés szempontjából a jól dolgozó körzeti megbízott sokat tud
segíteni.
A jelenlegi létszám nyilván nem el egendő a feladatok ellátására, az egyik kiút a
technikai fejlesztés lenne. A technikai fejlesztést a város megtette, kihelyezték a
térfigyelő kamerákat. A kamerák hivatalos működtetésével is lehetne a
létszámgondokon enyhíteni.  További technikai fejleszté sre is sort kell keríteni.

Horváth Gyula: Koppánymonostori lakók jelezték, hogy a Fenyvesben és a Felső
hegyen elszaporodtak a nappali betörések száma.

Czita János: Tudomása szerint változni fog a quadok közlekedésével kapcsolatos
rendelkezés. Azokon a helyeken, ahol falusias jellegű, kertvárosias övezet van, egy
körzeti megbízott a lakossággal közvetlenebb kapcsolatot tud kialakítani.



26

Januárban a Képviselő-testület kifejezte nemtetszését a rendőrség munkájával
kapcsolatban. Az egyik képviselői fogadónap on kérték, hogy arról is beszéljenek,
hogy a rendőrség jelenléte változott.

Hamrák Zsófia: A Plus áruház riasztóberendezése a lakókat zavarja. Bizonyos
riasztó berendezések a rendőrkapitányságra be van kötve, - ha ez így van, akkor a
rendőrség is nyilván egyre többször találkozik ezzel a problémával. A lakossági
bejelentést 25 fő írta alá.

Czita János: Ha olyan gépjárművet igazoltatnak, melyen hulladék található, akkor
ezekben az ügyekben is járjanak el.

Dr. Forrai Zsolt: Az átszervezések nagyrészt ann ak érdekében történnek, hogy a
vidéki jelenlétet biztosítani tudják. Bár vannak körzeti megbízottaik, de a saját
területükről az elvonásuk olyan mérvű, mely nem teszi lehetővé, hogy szolgálata
teljes idején a területen legyen. Alapfeladat az is, hogy a kör zeti megbízott a helyén
maradhasson. Ezért történik a rendőrkapitányságon az átszervezés.
Jelenleg március 1-től nincs Komáromban olyan terület, mely ne tartozna körzeti
megbízotthoz, de a státusz nincs betöltve. Körzeti megbízottnak lenni komoly feladat,
hiszen nyomozati jogkörük is van. Egy körzeti megbízott egy kis kapitányságot
testesít meg. A lakhatást a pályázóknak biztosíthatják.
Koppánymonostoron is többször megjelentek kollégáik.
A quadok egy része rendszám és azonosítás nélkül, illegálisan közlek edik, másik
része forgalmi rendszámmal közlekedik. A legtöbb jogsértést azok követik el, akiknek
semmiféle azonosító jele nincs.
A jogalkotó úgy döntött, hogy regisztrációhoz köti a quadok használatát,
beazonosíthatóságukhoz speciális rendszámot kapnak. A  jogalkotó azt várja, hogy
így csökken a jogsértések száma.
A jogszabályok szerint a nem bekerített magánterületet kivéve mindenhol érvényesek
a közlekedési szabályok. Ha szigorúan veszik ezt a szabályt, akkor egyetlen quados
sem közlekedhetne.
Komárom-Esztergom Megye bűnügyi fertőzöttsége alacsony, azonban a rendőri
lefedettség alapján 17. az összes megye közül. A megyéből több rendőr hiányzik,
mint a komáromi kapitányság összes létszáma. Van olyan megye, ahol sokkal több a
rendőr. Aránytalan lett a léts zámelosztás az országon belül. Át kell szervezni a
rendőrséget, hogy az alapfeladatok prioritást élvezhessenek.
A Plus Áruház riasztóberendezésével kapcsolatos bejelentést kivizsgálják.

A Képviselő-testület a napirend tárgyalását zárt ülés keretében foly tatja.

- A Képviselő-testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

69/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a KEM Rendőr -főkapitányság
Komáromi Rendőrkapitányság beszámolóját Komárom Város 2008. évi
Közrend – Közbiztonsági helyzetéről

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

                                       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
                                       Dr. Forrai Zsolt alezrede s, kapitányságvezető
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12. Napirendi pont: KOMTURIST- KOMÁROM Kft. Alapító Okirata módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tá rgyalja.

A Képviselő-testület 70/2009.(IV.16.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

13., Napirendi pont: Komárom Város Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága
beszámolója Komárom város 2008. évi tűzvédelmi helyzetéről.

Előadó: Simon István tü. alezredes

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést megtárgyalásra alkalmasnak
tartja. Az előterjesztés mindenre kiterjedő, részletes.
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a
beszámolóról.

- A Képviselő-testület a beszámolót 11 igen szavazattal elfogadja.

71 /2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a Komárom város Hivatásos
Önkormányzati Tűzoltóság beszámolóját  Komárom város 2008. évi
tűzvédelmi helyzetéről .

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Simon István  tü. alezredes, parancsnok

14., Napirendi pont: A 2009. évi beruházások, felújítások ütemezési terve, - az
önkormányzat likviditása figyelembe vételével.

Előadók: Zatykó János polgármester
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság javasolta, hogy a zárszámadás elfogadását követően térjenek vissza erre
az előterjesztésre.
A Szőnyi Részönkormányzat az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartotta.
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Ebben az évben felújításra a 2009. évben 80 M Ft -ot, beruházásra 634 M Ft -ot
különítettek el. A zárszámadás során felújításra 115 M Ft -ot, beruházásra
780 M Ft-ot csoportosítottak át.
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a
beszámolóról.

- A Képviselő-testület a beszámolót 11 igen szavazattal elfogadja.

72/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a 2009. évi városi költségvetés
által támogatott beruházások, felújítások ütemezéséről és a közb eszerzési
eljárások indításáról szóló tájékoztatót, azzal, hogy Komárom Város
2008. évi zárszámadása elfogadásával és a pontos pénzmaradvány,
valamint annak feladatokkal lekötöttsége ismeretében a terv
kiegészítésére és testületi tárgyalására ismételten kerüljön sor.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

                                       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
                            Varga Zsolt osztályvezető

15., Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,
a két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról,
az önkormányzat likviditási helyzetéről, az  önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Hornig Rudolfné: A 33/2009.(II.19.) számú határozat szeri nt vállalkozó megkereste
az önkormányzatot, hogy részletfizetési kedvezményt kapjon egy kivitelezési munka
során. A Képviselő-testület támogatta, hogy a kft. áfa -visszafizetési kötelezettségét
teljesítenie kell. A vállalkozó ennek a kötelezettségének márci us 31-ig nem tett
eleget.
Furcsának tartja az eljárást. Megkötötték a szerződést, mely a közbeszerzési eljárás
során beruházásnak minősül. Az építési engedély egy másik formájával, vízjogi
engedéllyel rendelkezett. A szerződéses összeg et fordított áfával kellett volna
meghatározni. Az osztály részéről a szerződést úgy vizsgálták felül, hogy arról a
testület nem tudott, így a közbeszerzési eljárás egy pontját módosították úgy, hogy
ez mégsem fordított áfa, mert nem építési engedélyről van szó. Építési enged élynek
azt értelmezik, amelyet az önkormányzat ad ki. A vízjogi, a környezetvédelmi, a
műemlékvédelmi engedély is építési engedélynek számít.
Erre hivatkozással a szerződést módosították és azt mondták, hogy ez nem fordított
áfá-s, befogadták a számlát úgy, hogy a vállalkozónak kifizették az áfát, majd év
végén az egészet módosították, mert rájöttek, hogy mégis fordított áfáról van szó és
kiállították a mínuszos számlákat, így keletkezett egy 113 M Ft -os áfa fizetési
kötelezettsége az önkormányzatnak.
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Ezt az összeget nem sikerült behajtani. Furcsa, hogy az önkormányzatnál ezeket a
kérdéseket sajátosan értelmezik. Korábban is történt már hasonló dolog.
2007-ben volt egy átutalás, melyet értelmezhetetlennek tartott. Amikor ezzel
kapcsolatban az osztályon érdeklődött, azt a választ kapta, hogy felesleges
érdeklődnie, mert az összeg átutalásra került. A bizonylati fegyelmet figyelmen kívül
hagyták.
Az átutalás szabálytalan volt, mert egy közbeszerzés alá tartozó témát, egy feladatot
átadtak egy saját cégnek úgy, hogy nem volt róla testületi döntés.
A temetkezéssel kapcsolatban kért ki bizonyos anyagokat. Kiderült, hogy az
elszámolást egy papírlapon végezték.
Megkereste az Apolló 07 Kft. vezetője, hogy személye a gátja annak, hogy a
szerződést nem kötik meg vele.
Jegyző úr ezeket a felvetéseket vizsgálja meg. Felháborító, hogy adatokat kér és
megtagadják annak kiadását.

Zatykó János: Pénzügyminisztériumi állásfoglalást kért a hivatal az áfá -val
kapcsolatban. Valóban egy bonyolult ügylet történt. A WF. Kft.  az áfa megfizetésének
nem tett eleget, ezért Komárom az Apeh -nál módosította a határidőt és az áfá -t addig
nem fizetik ki, míg az a vállalkozástól be nem folyik. Legutolsó információja szerint a
vállalkozás az áfá-t átutalta. Amennyiben ez megtörténik, má jus 10-ig az Apeh-nak
az összeget átutalják.

Dr. Molnár Attila: Már erre az ülésre is érkeztek be különböző kérelmek civil
szervezetektől. Kéri, hogy a civil szervezeteket ne hozzák olyan helyzetbe, hogy
működésük veszélybe kerüljön. Minél hamarabb tárgya ljanak a támogatásokról. Akár
rendkívüli bizottsági üléseket is tarthatnak a pályázatok kiírásáról.
Ez előző ülésen is javasolta, hogy vizsgálják meg, hogy milyen lehetőség van arra,
hogy a HÍD televízió műsorát a kábeltelevízión keresztül sugározhassák.

Zatykó János: Valóban megérkezett a kérelem, a tárgyalások valahogy megakadtak.
A képviselői csoportok megegyeztek a felosztható bizottsági pénzügyi keretek
nagyságáról. Rendkívüli bizottsági ülések ajánlásával a rendkívüli ülésen döntést is
hozhatnak.

Nagy Zoltán: Március 25-én rendezték meg a szőnyi borversenyt. Rekordszámú
minta vett részt a versenyen.
Tárgyalást folytatott az észak -komáromi kajaknégyes edzőjével. Tavaly az olimpiai
élménybeszámoló kapcsán Soós úr jelezte, hogy szívesen ad lehetőség et arra, hogy
dél-komáromi fiatalok is kipróbálhassák a kajakozást. A televízió nyilvánosságán
keresztül kéri az általános iskolák testnevelői figyelmét, hogy ha tanulóik szeretnék
kipróbálni a kajakozást, akkor Soós Tibor úr várja ezeket a csoportokat.

Dr. Konczer Erik: A Rex Állatvédő Egyesület közgyűlésére a képviselők is kaptak
meghívót. A meghívóhoz csatolt program alapján látszik, mennyit dolgoznak azért,
hogy a náluk lévő kisállatok minél előbb új tulajdonoshoz kerüljenek. Elmozdulás van
a prevenció felé, mely nap előrelépést jelent. Az egyesület szeretne azzal foglalkozni,
hogy a felelős állattartás meghonosodjon Komáromban is.



30

Novemberben döntött a Képviselő -testület arról, hogy az ebtartásról rendeletet alkot.
Jelen pillanatban hogyan áll a  munka? Javasolja, hogy a civil szervezetet is vonják
be a rendeletalkotásba. Kérték, hogy egy nyilvántartási rendszer is kialakuljon az
ebekről, a kisállatokról.

Zatykó János: Olyan levelet kapott, melyben partnerséget keresnek a Képviselő -
testülettől, másik levélben támogatást kérnek. Új vezetés alakult az egyesületben?

Dr. Konczer Erik: A korábbi vezető vezeti az egyesületet, de jóval többen dolgoznak
az egyesületben, mint korábban.

Horváth Gyula: Egy hónappal ezelőtt kérte a hivatalt, hogy a támoga tásokra a
pályázatot írják ki, függetlenül a pénzügyi keret meghatározásától.
A Költészet Napján a szereplőkön kívül nem nagyon volt érdeklődő.
A floorball csapatnak gratulál ahhoz, hogy a bajnokságot megnyerték. Debrecenben
a szurkoló csapatot atrocitások  érték, autóbuszukban jelentős kárt okoztak.
A bizottság meghallgatta a Körzeti Diáksport Bizottság vezetője beszámolóját
tevékenységükről. A Diáksport Bizottság a Czibor Sporttelepen atlétikai versenyt
rendez. Az Arany J. u. 17. szám melletti sporttelepe t szeretnék felavatni. Az old boy
csapat fog kosárlabdázni a sporttelepen.
Kéri, hogy a Képviselő-testület a rendezvényt 12 E Ft -tal támogassa.

Zatykó János:  A megállapított keret terhére történik a támogatás biztosítása?

Horváth Gyula: Természetesen.

Zatykó János:  Kérdése, a Képviselő-testület a sportpálya felavató ünnepségéhez 12
E Ft-ot biztosít?

- A Képviselő-testület a javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Kerekes Tibor: A floorball csapat sikeréhez gratulál. Labdajátékban először nyert
országos bajnokságot komáromi csapat. Az egyesületnek jelen pillanatban nincs
pénze. Nem lenne kötelessége az egyesületnek az autóbuszban keletkezett kárt
megtérítenie, azonban az egyesületet 11 év óta korrektnek ismerik. Kérésük, hogy
próbáljanak meg segíteni úgy, hogy a 200 E Ft -os önrészből 100 E Ft -ot
támogatásként biztosítsanak, a másik 100 E Ft -ot az autóbuszt üzemeltetőnek
átutalják.

Takács József: Elhangzott a részönkormányzat ülésén, hogy a molaji lakótelepen is
szükség lenne egy játszótér kialakí tására. A részönkormányzat tartalékkeretet kíván
képezni arra, ha év közben további pénzhez jutna, akkor a játszótér megvalósítható.
A Szabadság úton van egy diófa, melyet 1920 környékén ültettek. A diófát az E.On
által megbízott cég munkatársai megcsonkí tották. Olyan értéket tettek tönkre
Szőnyben, mely helyreállíthatatlan. Kéri polgármester és jegyző urakat, hogy induljon
vizsgálat arra vonatkozóan, hogy ilyet hogyan lehet megtenni ebben a városban. A
lakók jelezzék azonnal, ha ilyen esemény történik. A Komáromi Televízió vezetőjét is
kérte, hogy a város lakóinak mutassák be, hogy mit műveltek ezzel a fával.
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Zatykó János: Kéri osztályvezető asszonyt, hogy az E.On Zrt. felé levélben jelezzék
a vizsgálat indítását. Kártérítési igény nem hozza helyre a b arbár munkát, de
legfeljebb ebbe az irányba tudnak lépni.

Sárai János: A Túróhegy lakói köszönik a közvilágítás kiépítését. Jelezték azonban,
hogy nappali fényben is égtek a lámpák.
A legutóbbi részönkormányzati ülésen két állampolgár elmondta, hogy a Ber csényi
utca lakóit képviselve kérésük, hogy a Bercsényi út helyett a 3. számú autóbusz a
Mocsai úton közlekedne. Ha a hivatal az ügyben intézkedik, akkor írásos választ is
kér.
A 3. sz. autóbusz útvonalán az aszfalt töredezik, ezt a terhelést az autóbusz n em
bírja. A kátyúzás csak a nagyon rossz helyeken oldja meg a problémát. El kellene
gondolkodni azon, hogyan lehetne az aszfaltot megerősíteni.

Zatykó János: Az útpénztár pénzét a Közútkezelő Kht -tól megvonták. Információi
szerint nincs pénz az ilyen utak javítására. A Közútkezelőt ismételten megkeresi,
hogy tervezik-e az út felújítását.

Sárai János: Az utat egyszer már 1/3 hosszban felújították. A pénzügyi keret
elvonása miatt nem tudták folytatni az út felújítását. Az utcának jelentős átmenő
forgalma is van.

Zatykó János: Elfogadták a Saxum Kft. kátyúzással kapcsolatos szerződését.
Megvizsgálják, hogy lehetséges -e az önkormányzat pénzén javításokat végezni.

Hornig Rudolfné: A volt gyermekváros tulajdonosa megkereste. Tudomásul vették,
hogy a területen kereskedelmi létesítményt nem tudnak létrehozni. Az
önkormányzattal közös hasznosítást ajánlottak fel. Az ajánlatot minden képviselőnek
eljuttatja.
A Fontana-Bükk Ingatlanhasznosító Bt. ajánlata szerint 10 M Ft + ÁFA összeg első
megfizetésével akár 10 éven, vagy 6 éven keresztül bérleti konstrukcióban
vásárolhatnák meg a lengyári területet. Az ÁNTSZ vezetője is megkereste és
elmondta, hogy nagyon rossz körülmények között dolgoznak.
Az orvosi rendelő és vizesblokk felújítására 14 M Ft -ot biztosított a testület. Ebből az
összegből sok mindent nem tudnak elvégezni. El kellene azon gondolkodni, hogy
bérleti konstrukcióval megfelelő helyet biztosítsanak.
Ezekről az ajánlatokról tárgyalni kellene.

Zatykó János: A tulajdonos megkeresését az Építési Osztálynak  átadta. Az ajánlatot
városrendezési terv figyelembe vételével megvizsgálják. A vizsgálat után a cég
vezetőjével tárgyalni fog.
Arról tájékoztatták korábban, hogy a Képviselő -testület által meghatározott összeg
teljes mértékben elegendő.

Hornig Rudolfné: Akkor a költségvetés rossz, mert abban szerepel az orvosi rendelő
és a vizesblokk is.
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Dr. Szöllősy Ferenc: Alpolgármester asszony mind a négy ügyről tájékoztatta. Egyik
ügyben sem érte az önkormányzatot kár. A gyakorlat nyilván helytelen. A belső
ellenőr a helytelen gyakorlatra felhívja a figyelmet. Amint az áfá -t a cég megkapja,
átutalja.
A temető ügyében intézkedett. A temetőt üzemeltetőnek bérleti díjat kellene fizetnie a
használt épületekért, ugyanakkor az önkormányzatnak ki kell fizetnie azokat a
költségeket, melyeket a temető üzemeltetésére fordítanak. A bérleti díjat le kell
számlázni, a temetőüzemeltetési költséget pedig ki kell fizetni.
A Vizák Kft-nek átutalt pénzt a testület törvényessé tette azzal, hogy törzstőkét emelt.
Ellenjegyzés, utalványozás nélkül nem utalnak. Írásban is felhívják a figyelmet arra,
hogy ilyen helytelen dolog a jövőben ne forduljon elő.  A pénz átutalására azért volt
szükség, mert a Vizák Kft. már elvégeztette a munkát és nem tudott fizetni.
Az Apolló 07 Kft. esetében a képviselői csoportok arra hívták fel a figyelmet, hogy
vizsgálják meg a munkavégzést, a takarítást, az őrzést. Vizsgálják meg, hogy a
költségek reálisak-e, a munkával elégedettek-e. Addig ne kössenek új szerződést,
míg végére nem járnak a dolognak. Ez na pi feladatuk, a felülvizsgálatot elindították.
A szerződést vagy meghosszabbítják, vagy újonnan meghirdetik. Lehetséges az is,
hogy a szerződés meghosszabbítása mellett új  feltételeket szabnak.
Horváth képviselő úrnak igaza van abban, hogy a pályázatokat ki kell írni, de azokat
a hivatal nem írhatja ki, mert a bizottságnak döntést kell hoznia, hogy milyen
témában, milyen feltételekkel ír ki pályázatot. Javasolja, hogy a rendkívüli ülésen
határozzák meg, hogy milyen témában, milyen határidővel írnak ki pály ázatot.
A diófa ügyében főkertész úr a kárt felméri. Az önkormányzatot ebben az esetben
erkölcsi kár is érte.  Alpolgármester asszony által felvetett kérdések ügyében
mindentől függetlenül a belső ellenőrzés vizsgálatát is kéri.

Hornig Rudolfné: Ha valamit október hónapban átutalnak és januárban történik
testületi döntés és a Kft. sem tudott a pénzzel mit kezdeni, ezért a bankban
kamatoztatta, akkor ezt az önkormányzat is megtehette volna.
Az Apolló 07 Kft. úgy kereste meg, hogy vizsgálják meg, hogy a szám láik magasak
vagy sem. A Pénzügyi Osztály megtagadta a számlák kiadását.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a képviselő-testület a napirend elfogadásáról.

- A Képviselő-testület a napirendet 11 igen, 1 nem szavazattal elfogadja.

Nagy Zoltán: Az előző ülésen felháborodva kérdezte, hogyan lehetséges az, hogy az
Utazás Kiállításon a komáromi standon a Kincsem Hotel is a kiállítók között volt. A
testületi ülés után ezt a problémát rendezték.
Az ülés után telefonon felhívta Borbély Gyula komáromi pálinkafőző - mivel az ülésen
– téves információ alapján – azt mondta, hogy a komáromi pálinkafőző az utolsó
pillanatban visszamondta a részvételt a kiállításon -, hogy senki nem kereste meg,
hogy vegyen részt a kiállításon. Téves információból adott hozzászólásáért a
pálinkafőző elnézését kéri.
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73/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület a Körzeti Diáksport Bizottság részére  a 2009. május
6-i Sport Nap megrendezéséhez 12 E Ft -ot biztosít a 2009. évi Költségvetés
terhére.

2., A Képviselő-testület elfogadja a lejárt határidejű határozatok
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
polgármesteri és egyéb intézkedésekről, az önkormányzati beruházások
állásáról, valamint az önkormányzati bizottságok  munkájáról, döntéseiről szóló
beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Császár Irén osztályvezető

16.,  E g y e b e k.

a/ Komáromi Szociális Közalapítvány  támogatási kérelme

Előadó: Zatykó János polgármester

            /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság javasolta, hogy a költségvetés alapítványok
támogatására elkülönített keretből a Szociális Közalapítvány részére 350 E Ft, a
Közgyűjteményi Közalapítvány részére 250 E Ft -ot biztosítsanak.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javasla tot 11 igen szavazattal elfogadja.

74/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő -testülete a Komáromi Szociális Közalapítvány
polgármesteri keretből történő 200 E Ft -os támogatásával egyetért .

2., A Képviselő-testület a Komáromi Szociális Közalapítvány 2009. évi
munkáját 350 E Ft-tal támogatja Komárom Város 2009. évi Költségvetése
alapítványok támogatására biztosított keretéből.

3., A Képviselő-testülete a Komáromi Közgyűjteményi Közalapítvány 2009. évi
munkáját 250 E Ft-tal támogatja Komárom Város 2009. évi Költségvetése
alapítványok támogatására biztosított keretéből.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

                                       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
                               Császár Irén osztályvezető
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b/ A 2009. évi Komáromi Napok végleges programjának jóváhagyása.

Előadó: Zatykó János polgármester

      /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság a határozati javaslatot
elfogadásra ajánlja.
A 18. Komáromi Napok megrendezésére kerül sor a két város megrendezésében
április 25-től május 3-ig. A rendezvény új helyszínen, a Monostori Erődben lesz.
Információi alapján a csata megrendezéséhez benyújtott támogatási igényről a
döntést április 22-én hozzák meg. Remélhetőleg sikeresen vesznek majd részt a
pályázaton. A csatarekonstrukció rendezvény ideje alatt az erődben belépődíjat
szednek. A felnőtteknek 1000, diákoknak, nyugdíjasok nak 600, csoportoknak 500 Ft
a belépődíj. A többi napon a belépés ingyenes. Szponzori támogatással az
autóbuszjáratot biztosítani tudják.

Nagy Zoltán: A bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja.

Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság a  programot a Képviselő-
testületnek elfogadásra ajánlja.

Dr. Konczer Erik: Többször hangsúlyozni kell, hogy a Komáromi Napok fesztivál
rendezvényein a belépés ingyenes.
Sokan jelezték, hogy kerékpárral szeretnének a rendezvényekre elmenni. Megoldott
az erődben a kerékpárok tárolása, őrzése?

Hornig Rudolfné: A költségvetésben szerepel az „apport” szó. Mit jelent ez a szó?

Dr. Kerekes Tibor: A programfüzetbe nem kerülhetett be, de május 1 -én 19 órakor a
Városi Sportcsarnokban a floorball csapat bajnokavatá sára kerül sor.

Czita János: Megfontoltan tervezték a 2009. évi Komáromi Napokat, szem előtt tartva
a költségtakarékosságot. Féltek attól, hogy mit lehet kihozni az új helyszín adta
lehetőségből. Ha az előkészítő munkát megnézik, akkor elmondhatják, hogy  ez a
rendezvény sem lesz rosszabb, - sőt színvonalasabb -, mint az előző években, és a
helyzetnek megfelelő költségvetéssel készül. Remélhetőleg jó lesz a rendezvény és
mindenki megtalálja a neki megfelelő programot. A buszjárat másfél óránként
közlekedik az erődbe és érinti Koppánymonostort is. A közlekedés az autóbuszon
ingyenes lesz.

Sárai János: Az idei év plakátjait nagyon jónak tartja.

Dr. Halász Károly: Nagyon sokan jelezték ötleteiket a honlapon keresztül. Köszöni,
hogy a város lakossága ilyen f igyelemmel kíséri a szervezést. Ez az első alkalom,
amikor minden információ hetek óta hozzáférhető a www.komarom.hu honlapon.
Továbbra is várják a javaslatokat. Ezeket a javaslatokra, igényekre a következő évi
rendezvényeknél figyelemmel lesznek.
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A sörfesztivál vendéglátói jogát meghirdették. A meghirdetésnél elemenként, külön -
külön kérték az infrastrukturális kiadások kimutatását, pl. a sörsátor, a padozat, a víz,
villany, színpad, hangosítás kiépítése. A pályázók at megkérdezték, hogy ezekből a
költségekből mit tudnak átvállalni. Az apport az a része a kiadásoknak, melyeket a
tényleges kiadásokból maga a vállalkozó vállal át. Jelen pillanatban 7 M Ft az az
összeg, amit a vállalkozó vállal át.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

75/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat

A Képviselő-testület a 2009. évi Komáromi Napok program - és költségtervét
jóváhagyja

Határidő:  azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Halász Károly osztályvezető

c/ Komárom Város Önkormányzata 2009. évi Közfoglalkoztatási Terve.

Előadó: Zatykó János polgármester

      /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést indokolttá tette, hogy a szociális törvényt
módosították. Az önkormányzatoknak el kell fogadniuk a közfoglalkoztatási tervet.
Szociális segélyt a jövőben csak az 55 év felettiek, az egészségkárosodottak, a 14
éven aluli gyermeket nevelők kaphatnak. A tervben meg kell határozni az ellátandó
közfeladatokat, azokat ütemezni kell, melyhez létszá mot és forrást kellett biztosítani.
95 %-os állami támogatás mellett 5 % -ot kell az önkormányzatnak biztosítani, ez
összesen 8 M Ft.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 ige n szavazattal elfogadja.

76/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület – a melléklet szerint - elfogadja Komárom Város
Önkormányzatának 2009. évi Közfoglalkoztatási Tervét.

Határidő:  azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
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d/ Monostori Erőd Nonprofit Kft. támogatás iránti kérelme pályázati önrészhez.

Előadó: Zatykó János polgármester

      /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság az előterjesztéssel kapcsolatban nem foglalt
állást.
Kezdeményezte tulajdonosi testületi ülés összehívását, mivel furcsána k tartotta egy
ilyen előterjesztés megjelenését az önkormányzatnál. A MMV Zrt. véleményét kikérte
a pályáztatásról, megnyugtató választ nem kapott.
Az MMV Zrt-t és a Megyei Önkormányzatot tájékoztatta az előterjesztésről. Mindkét
tulajdonos úgy nyilatkozott, hogy a pályázatot nem támogatják.
Az önkormányzat értékeli a Monostori Erőd jelentőségét, ezért javasolja, hogy a
tulajdoni rész duplájával, 10 %-kal járuljanak hozzá a pályázathoz.
A pályázati alapból jelenleg 30 M Ft áll rendelkezésre. Ha a Képviselő -testület
támogatja, akkor az igényelt összeg 10 % -át biztosítják a pályázathoz.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a módosító javaslatról.

- A Képviselő-testület a módosító javaslatot 11 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

77/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő -testülete a Monostori Erőd Nonprofit Kht.
kérelmére, a Monostori erőd Lőoktató terem felújítása II I. ütem Nemzeti
Kulturális Alap Igazgatósága Régészeti és Szakmai Kollégiumához
benyújtott pályázatához 372 E Ft támogatást nyújt a 2009. évi városi
költségvetés pályázati alap terhére.

Határidő:  azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Császár Irén osztályvezető

e/ Nemzeti Vágtán való részvétel lehetősége.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Kérték, hogy tárgyaljon Észak -Komárom polgármesterével ar ról, hogy
a két város együtt szerepeljen a rendezvényen. Polgármester úr elmondta, a
versenyen nem kívánnak indulni. Az előző évben csak azért indultak a versenyen,
mert magyarországi multinacionális cégek a határon túli települések összes költségét
szponzorálták.
Ha valaki indulni kíván a versenyen, akkor az önkormányzat biztosítson 1 M Ft -ot, a
többi pénz a versenyző biztosítsa szponzori pénzből.
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Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottság is tárgyalta az
előterjesztést és úgy foglalt állást, hogy Észak-Komárommal együtt szeretne a
versenyen indulni. Polgármester úr elmondása alapján ez nem lehetséges. Az
Utazás Kiállítás díja négy napra 700 E Ft, ez a kétnapos rendezvény pedig 2 M Ft -ba
kerül. Javaslatuk azonban az, ha indulnak a  versenyen, az szponzori támogatással
valósuljon meg. A hivatalt felkérték, hogy kezdjen tárgyalásokat lehetséges
szponzorokkal. Ha ez nem megvalósítható, akkor a vágta korzón való megjelenést
javasolják. Ha csak egy mód van rá, nem szabadna kimaradni ebbő l az attrakcióból.
A nevezés feltétele, hogy április 30 -ig kell nevezni, ha a regisztrációs levél
megérkezése után 10 napon belül nem fizetik be a nevezés díját, akkor törlik az
önkormányzatot a nevezők listájából. Május közepéig van idő. A rendezvényen jó
lenne részt venni, de a nevezési díj magas, nem biztos, hogy az önkormányzatnak
kellene ezt vállalnia. Az lenne a jó, ha szponzorizációval megvalósulhatna.

Zatykó János: A vásáron való részvételre bizottsági pénzkeretből, testületi
jóváhagyással keríthetnek sort.

Nagy Zoltán: Erről még nem döntöttek, - de nyilván így történik.

Hornig Rudolfné: Nem szeretné, ha ilyen rendezvényre költenék a pénzt akkor,
amikor a városban a műemlékre nem tudnak önrészt biztosítani ahhoz, hogy a 15 M
Ft-os beruházás megvalósuljon. A műemléknek is van olyan hírértéke, mint a
Nemzeti Vágtának, ezért nem támogatja.

Zatykó János:  Az előterjesztést leveszik napirendről?

- A Képviselő-testület az előterjesztést 12 igen szavazattal napirendről leveszi.

f/ Pályázat lehetőség sportlétesítmények felújítására

Előadó: Zatykó János polgármester

      /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság a napirendet megtárgyalásra alkalmasnak
tartotta. A Közművelődési és Sport  Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja.
Pályázati lehetőség van – önerő nélkül – a Sportcsarnok és a Czibor Zoltán
Sporttelepre vonatkozóan.

Horváth Gyula: A Czibor Zoltán Sporttelep leromlott állapotban van, ezért egy ilyen
pályázattól nem szabad elesni.

Hornig Rudolfné: Az étkezdét is szerették volna felújítani lőoktató teremnek, de az
épület átsorolásáról nem született döntés. Kéri, a következő ülésen döntsenek, hogy
milyen módon lehet biztosítani a lövészeknek, hogy a pincéből kikerülhessene k. Az
50 méteres lőpálya kialakítása bruttó 16 M Ft -ba kerül. A hasznosítási terv is
elkészült. Érdemes lenne ezen elgondolkodni, így végre a sportlövők problémája is
megoldódna és méltó körülmények közé kerülhetnének.
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Az olimpiai sportlövő szakosztály is jelezte, hogy mindent megtesz azért, hogy a
beruházás megvalósulhasson. A teremben a petanque csapat rendezvényeit is
megtarthatnák.

Győri István: A Pénzügyi Bizottság azért fogalmazott óvatosan, mert kérdéseire nem
kapott választ. Önerő nem szükséges  a pályázathoz, de az előterjesztéshez
mellékeltek egy sportlétesítmény felújítási programot, mely 2014 -ig szól. Amennyiben
pályáznak, ezt kötelező megvalósítani? Ha igen, milyen pénzből?

Dr. Halász Károly: A sportlétesítmény felújítási program tervezet, feltétele nem az,
hogy megvalósítása lehet kötelező, hanem a program benyújtása kötelező.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

78/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő -testülete elfogadja a mellékelt „Sportlétesítmény
felújítási program”-ot.

2., Komárom Város Önkormányzata benyújtja pályázatát a helyi
önkormányzatok fenntartásában lévő sportlétesítmények felújí tásának
támogatásáról szóló 15/2009. (III.17.) ÖM rendelet pályázati kiírására, a
fenntartásában lévő Városi Sportiroda és Sportcsarnok, illetve telephelye, a
Czibor Zoltán Városi Sporttelep felújítására

3.,  A pályázathoz a Képviselő -testület önrészt nem biztosít

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Halász Károly osztályvezető

g/ Komárom Város Környezetvédelmi Pr ogramjának elfogadása

Előadó: Zatykó János polgármester

      /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság és a Pénzügyi Bizottság kér te, hogy a program egészüljön ki az ipari
parkban lévő zajvédő fal tájba illesztésével.
A környezetvédelmi programot meg kell újítani. A program 2009 -2014 évekre
vonatkozik. Egyre több olyan pályázat fog megjelenni, melyhez erre a programra
szükség van.
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Czita János: Az Ipari Park melletti zajvédő fal tájba illesztésével, a program
elfogadásával azt a honlapon javasolja közzétenni. A lakosság nagyon sok dologban
keresik meg a képviselőket, pl. mi lesz a Rüdiger tóval, a Korpás érrel, a
Koppánymonsotori holtággal, a Duna-part koncepcióval. Ezekre a kérdésekre a
programban választ kaphatnak.
A városnak az a feladata, hogy a szakhatóságokkal egyetértésben a mindenkori
költségvetés ismeretében ezeket a feladatokat megoldja. A pályázati lehetőségeket
ki kell használni.
Megkeresést kapott a Téltemető utcai lakosoktól az Ipari Park hangfogó fal
kérdésében. Bejelentést tett illegális szemételhelyezés ügyében. A Téltemető utca
felújítására a költségvetés mindig tartalmaz összegeket, de jó lenne ha már valami
történne ebben a dologban. A Polgármesteri Hivatal munkatársaival helyszíni
bejárást tartottak. Lakossági fórumot is terveznek az itt lakók számára. Remélhetőleg
a beruházások minél előbb megindulnak. Hogyan lehetne szorgalmazni a munkák
elindítását.

Zatykó János: A felvetést a hivatal munkatársaival megvizsgáltatja.

Hornig Rudolfné: Kifejezetten jó a holtággal kapcsolatos javaslat. Folyamatosan
tárgyaltak a Duna-Vértes-köze Regionális Hulladéklerakó gazdálkodási rendszeréről.
A biogáz hasznosításával kapcsola tban elmondja, - formálisan ugyan – de elkezdtek
tárgyalni a Vizák Kft. szennyvíztelepe vezetőjével arról, hogy nagy mennyiségű iszap
keletkezik, melyet jelentős összegért ártalmatlanítanak. Ebből biogázt is elő lehetne
állítani. Már próbaszámításokat is v égeztek.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen szavazattal elfogadja.

79/2009. (IV. 16.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testülete Komárom Város 2009 -2014. évekre szóló
Környezetvédelmi Programját a melléklet szerint elfogadja.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Havran-Tóth Bernadett környezetvédelmi referens

17. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések

Dr. Molnár Attila: Az előző ülésen nagyon sok felvetést mondott el, de ezekre írásos
választ nem kapott.
A Lengyár telepről keresték meg azzal, hogy az ut akat felújították. A lakók kérelmet
adtak be az önkormányzathoz, hogy az úton fekvőrendőrt helyezzenek el.
Az új Csillag lakótelepen eltűnt a 30 km -es sebességkorlátozó tábla. Kérik a lakók,
hogy a táblát helyezzék vissza.
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A fűtőműnél található egy szelektív hulladékgyűjtő edény. A vele szemben lévő
szemetes edények siralmas állapotot mutatnak. A konténereket helyezzék el, így
azokat egy helyen tudják csoportosítani.
A Mártírok útja 70. számú tömbházak elé padokat kérnek elhelyezni.
A régi Csillag lakótelepen elkészült az új játszótér, a használat során azonban
felmerültek különböző problémák, pl. a játszóeszközök alatt elhelyezett homoktól az
első szél esetén a lakások porral telítődnek. Amikor a gyerekek játszanak, egy méter
magasságban száll a por.
Ha kell, akkor cseréljék ki a homokot, vagy műanyag talapzatot helyezzenek el. Két
szemetes edény kihelyezését is kérték a játszótér mellé. A parkoló felé kerítést
kellene elhelyezni a balesetveszély megelőzése érdekében. A lakók a kerítést
megépítenék, csak anyagot kérnének az önkormányzattól.

Takács József: Az 1-es számú főút molaji szakasza nincs összehangolva a szőnyi -
komáromi szakasszal, reggel sokáig világítanak a lámpák és koraeste már
bekapcsolnak.

Hamrák Zsófia: A Csokonai lakótömb lakói Plus Á ruház riasztójával kapcsolatos
beadványát alpolgármester asszonynak átadja.

Horváth Gyula: Kéri a Polgármesteri Hivatalt, vizsgálják meg, hogy a Klapka Gy. u.
51-53. szám közötti terület kinek a tulajdonában van. A területen van egy elszáradt
fenyő.
A Frigyes téren beruházások történtek. Hogyan fordu lhatott elő, hogy a szép
kandelábereket kihelyezték, a 44/A. szám előtt pedig a régit meghagyták. Miért nem
cserélték ki ezt az egyetlen kandel ábert.
Ígéretet kapott, hogy a Frigyes téren a játszótéren padokat helyeznek ki.
A Klapka György út 103. előtt az aszfalt megsüllyedt, nagy eső esetén az ablakot, a
falat a víz beteríti. A vízelnyelő a lakástól messzebb van.
A Laktanya-köz 1/3. között a tömbbelsőt felújították, de 10 m -es szakaszt kihagytak.
Kérte a hivatalt, hogy a Laktanya-köz és a Báthory út kereszteződésében a földúton
helyezzenek ki forgalomkorlátozó táblát. Az úton nagy, balesetveszélyes kátyúk
vannak. Erre a felvetésére választ sem kapott.
Korábban arról volt szó, hogy a Frigyes teret utólagos munk ák során felújítják. Azt
kérdezte ekkor, hogy a Kompress Nyomdával szembeni ívkorrekcióról van -e szó.
Választ nem kapott arra, hogy mi került több mint 8 M Ft -ba.
Koppánymonostori lakók keresték meg, hogy az új játszótéren ivókutat helyezzenek
el.
A fenyvesben, az erdészházhoz vezető területen van egy Duna partra levezető út. A
behajtani tilos táblát kihelyezték, de ezt nem veszik figyelembe. Jó lenne sorompót
elhelyezni.
A vasúti hídnál az emlékmű környékét rendbe tették, május 1 -jén 10,30 órakor kerül
sor a megemlékezésre.

Czita János: A monostori részönkormányzat képviselő tagjait általában olyan
kérdésekkel keresik meg, melyre vagy tudnak azonnal válaszolni, vagy sem. A
képviselők a testület ülésén felteszik azokat a kérdéseket, melyekre nem tudtak
válaszolni. Többen felvetették, hogy 14 utca felújítási te rvei elkészültek, a
közbeszerzési eljárás kiírására nem került sor. Mi lesz ezekkel az utcákkal?
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A közvilágítási problémákat hónapról hónapra jelzik. Mikor lesz teljesen kész a
közvilágítás Monostoron (Pipacs utca, Vezérek parkja, temető)?
A Vezérek parkjánál az ételbár tulajdonosát keresse meg a hivatal, kezdjék el a
tárgyalásokat. Szeretnék a parkot augusztus 20 -án átadni, a lakosokat is szeretnék
tájékoztatni a hosszabb távú megoldásokról.
Tavasszal a kátyúzási feladatokat el kell végezni. Elindult az elkerülő út építése, a
Nagyherkály úton azonban rengeteg kátyúzási feladat van. Nagyherkályon élők 50
m-es útszakasz zúzottkővel való ellátását kérik.
A monostori temető látványosan szépült. 2008. évb en megvalósult a térkövezés is.
Meg kell oldani a csatornabekötést. A temetőben az egyik csapot megrongálták,
ennek javítására sor kerül.
A Lajta utcai lakók jelezték, hogy a kivitelezők nem fejezték be a kapubejárók
rendbetételét. Erre garanciális munkáv al sort kell keríteni.

Sárai János: A Réti sor aszfaltozására ebben az évben sor kerül?

Zatykó János: Ha a költségvetést áttekintik, a pénzmaradványnál az szerepel, hogy a
két részönkormányzat egyezzen meg a felhasználás tekintetében. Ha gyorsan
döntenek, a közbeszerzést ki lehet írni és a munkát meg lehet indítani. A fedezet a
költségvetésben biztosított.

Sárai János: A tavalyi keretben is szerepelt a Réti sor felújítása, kerüljön rá sor.

Zatykó János: A fennmaradó összeg ebben az esetben a Monostori
Részönkormányzatot illeti.
Ígéretet tesz arra, hogy mindent elkövet, hogy az előző évből áthozott
pénzeszközöket az utak építésére fordítsák, Szőnyben a Réti sorra, illetve
Koppánymonostoron a részönkorm ányzat által meghatározott utakra .

Dr. Kerekes Tibor: A szőnyi utcákon nagyságrendben több utcán játszó és bicikliző
gyermek van, mint a Csillag lakótelep azon részén, ahol a sebességkorlátozó tábla
hiányzik. Teljesen értelmetlen lenne ide visszatenni a sebességkorlátozó táblát.

Zatykó János: 80-100 aláírással ellátott levélben kérték, hogy intézkedjen azért, hogy
a táblát távolítsák el. Egyik évben kihelyeztetik, másik évben leszedetik a táblát.

Több napirend, hozzászólás nincs, Zatykó János polgármester a Képviselő -testület
ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


